
Как ще изглеждат 
музеите в бъдеще

Нов Китай продължава 
да ни изумява почти всеки 
ден с ярки новости от 
някоя сфера на живота. На 
фона на продължаващата 
пандемия, на колебанията 
в световната икономика, 
на енергийната криза и 
инфлацията, статистиката на 
КНР отбелязва, че „обемът на 
външната търговия на  
страната през 2021 г.  
е достигнал рекордните 6,05 
трилиона долара”. В същото 
време „Блумбърг“ съобщава, 
че „търсенето на всички 
категории китайски продукти 
на световния пазар през 
цялата година не отслабва”. 
Тук е мястото да споменем, 
че експортът на китайски 
медикаменти се е увеличил  
с над 100 процента, което  
ясно говори за приноса  
на огромната азиатска страна 

в глобалната борба  
с вирусното зло.

Забележителният ръст на 
китайската външна търговия 
дава основание за два важни 
извода. Първият е, че усилията 
на партийното и държавно 
ръководство в Пекин за 
напредъка на националната 
икономика са много успешни, 
защото схемата „внос – износ“ 
е един от най-сериозните 
параметри за състоянието и 
тенденциите на стопанското 
развитие. Очевидно, 
световните турбуленции около 
пандемията не са в състояние 
да попречат на КНР да 
достигне такива космически 
суми като шестте трилиона на 
външната търговия.

Вторият основен извод 
е, че светът като цяло е 
в пряка зависимост от 
китайската икономика и се 
нуждае от продуктите й, за 
да затвърди трудния процес 
на възстановяване в края на 
пандемията. Китай продължава 
да е „фабрика на света“ – факт 
от огромно значение, както за 
страната, така и за глобалните 
икономически отношения. 

Петър ГЕРАСИМОВ

Рекордните 6 
трилиона долара
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Китай напредва с 
амбициозните си 
екологични цели
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2Нека слънцето на 
надеждата освети 
бъдещето на човечеството
Както съобщи агенция Синхуа 
китайският президент Си Дзинпин 
направи специално обръщение  
на виртуалната сесия на 
Световния икономически  
форум (WEF) за 2022 г.

Пекин приветства 
медиите, отразяващи 
Олимпиадата 
На пресконференция говорителят 
на китайското Външно 
министерство Уан Уънбин заяви, че 
средата за чуждестранните медии 
е отворена, и техните репортажи 
свързани със Зимните олимпийски 
игри в Пекин, ще са свободни. 

I I 4

В град Харбин, провинция Хъйлундзян, бе от-
крита изложба в централната галерия Хъйлунд-
зян, представяща зимните спортове и Зимните 

олимпийски игри. Показани бяха произведения 
на китайски автори, между които имаше картини 
с маслени бои, гравюри, акварели и калиграфия. 
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Селото на тибетския  
танцов театър
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новини

Нека слънцето на надеждата освети 
бъдещето на човечеството

акто съобщи агенция 
Синхуа на 17 януари, ки-
тайският президент Си 
Дзинпин, в своето специ-
ално обръщение на вир-
туалната сесия на Све-

товния икономически форум (WEF) 
за 2022 г. призова света да напра-
ви всичко необходимо, за да изчис-
ти сянката на пандемията и да за-
сили икономическото и социално-
то възстановяване и развитие, така 
че слънцето на надеждата да осве-
ти бъдещето на човечеството.

Лидерът на КНР Си изтъкна, 
че след броени дни Китай ще от-
празнува настъпването на Лунната 
нова година – годината на тигъра, 
и отбеляза, че в китайската култу-
ра тигърът символизира храброст 
и сила и често се говори за оду-
хотворен дракон и динамичен ти-
гър, или за реещ се дракон и ска-
чащ тигър.

К

„За да посрещнем тежките 
предизвикателства, пред които е 
изправено човечеството, трябва да 
„добавим крила на тигъра“ и да 
действаме със смелостта и силата 
на тигъра“, каза Си.

Ето основните моменти от 

забележителното му слово:
- Си Дзинпин се спира както 

на опазването на околната среда, 
така и на икономическия растеж.

- Лидерът на Китай изразява 
увереност в бъдещето на китайска-
та икономика.

а първи път в 
Китай бе пус-
нат чип за те-
левизори с въз-
можност за об-
работка на 8К 

изображения бе пуснат от 
компанията Hisense. 

Той носи името Hi-View 
HV8107 и използва асис-
тирана от изкуствен инте-
лект технология, благода-
рение на което картината 
е по-ясна, цветовете по-на-
ситени, а движенията на 

екрана по-плавни.
Като добавка към въз-

можностите за обработка 
на 8К изображения, чипът 
може да преобразува 4К 
съдържание на 8К със 120 
херца. Той използва 22-на-
нометров процесор и е пе-
то поколение, заяви пред-
ставител на компанията.

Чипът вече влезе в ма-
сово производство и ще бъ-
де вграден в новите моде-
ли телевизори на Hisense и 
Toshiba през 2022 г.

З

Нов чип за телевизори 
за обработка на  
8К изображения

Трябва да се използва 
натрупаният от ККП опит 

Задълбочаване на 
стратегическата координация

Партийната шко-
ла на ЦК на ККП  
бе проведен се-
минар с участи-
ето на провин-
циални лидери 

и министри. 
На церемонията по от-

криването му генералният 
секретар на ЦК на ККП Си 
Дзинпин заяви, че трябва 
да се използва натрупани-
ят от ККП във вековната 

а 10 януари чле-
нът на Държав-
ния съвет и вън-
шен министър 
на Китай Уан 
И проведе те-

лефонен разговор с руския 
външен министър Сергей 
Лавров.

Уан И заяви, че през из- 
миналата година китай- 
ско-руските отношения 
са постигнали ползотвор-
ни резултати. През новата 
година Китай решително 
ще задълбочава стратеги-
ческата координация с Ру-
сия, ще подкрепя справед-
ливите интереси на двете 
страни, както и мира и ста-
билността в света. Той по-
сочи също, че предстоящо-
то посещение на президен-
та Владимир Путин в Ки-
тай и участието му в цере-
монията по откриването на 
Зимните олимпийски игри 
в Пекин е първата среща 

В

Н

борба опит, за да продъл-
жат да се полагат неумор-
ни усилия за реализиране 
на целите за втория 100-го-
дишен юбилей.

В речта си той посочи, 
че на фона на безпреце-
дентните през последния 
век промени Китайска-
та комунистическа пар-
тия трябва правилно да 
улови пулса на времето, 
да се изправи смело пред 

предизвикателствата в раз-
витието на човечеството, 
да се вслуша в гласа на на-
рода и да отговори на ре-
алните нужди. Си Дзинпин 
подчерта, че изграждане-
то на некорумпирано пра-
вителство и борбата с ко-
рупцията ще продължат. 

Партийната дисципли-
на и законите няма да 
простят на никой, който 
ги нарушава.

на живо с китайския пред-
седател Си Дзинпин за по-
следните две години. Това е 
важно събитие в междуна-
родните отношения в нача-
лото на тази година. 

Китай е готов да засили 
координацията с Русия, за 
да се гарантира пълен ус-
пех и ползотворни резул-
тати по време на срещите 
между двамата държавни 

глави по време на Зимна-
та олимпиада, както и през 
новата година като цяло, 
каза Уан И.

Лавров изрази увере-
ност, че предстоящото по-
сещение на президента 
Путин в Китай и Зимните 
олимпийски игри в Пекин 
ще бъдат успешни. Двамата 
обмениха мнения и за си-
туацията в Казахстан.

На 10 януари бе Денят на Китай в Световното 
изложение в Дубай. Той премина с представление 
на пекинска опера, изпълнения на традиционния 
китайски инструмент гуцин и светлинно шоу. 

- Развитието на Китай има за 
цел да облагодетелства хората, 
по-пълноценно, по-справедливо, 
казва той.

- Си Дзинпин подчертава важ-
ността на общото развитие и на пе-
челившото сътрудничество.

- Никакви „противотечения“ не 
могат да спрат тенденцията на ико-
номическа глобализация.

- Си Дзинпин призовава света 
да следва логиката на историче-
ския прогрес, да върви по течение-
то на времето.

- Председателят на КНР призо-
вава за международна солидарност, 
сътрудничество на фона на глобал-
ната криза.

Необходими са отговори за то-
ва как да победим пандемията и 
да изградим свят след COVID-19.

Заб.: Целия текст на видео- 
обръщението на Си Дзинпин ще  
публикуваме в следващия брой.
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新华社北京1月17日电国家主
席习近平17日在北京出席2022
年世界经济论坛视频会议并发
表题为《坚定信心勇毅前行共创
后疫情时代美好世界》的演讲。
习近平首先指出，再过两周，中
国农历虎年新春就要到来。在中
国文化中，虎是勇敢和力量的象
征，中国人常说生龙活虎、龙腾
虎跃。面对当前人类面临的严峻
挑战，中国人要如虎添翼、虎虎
生威，勇敢战胜前进道路上各种
险阻，全力扫除新冠肺炎疫情阴
霾，全力促进经济社会恢复发
展，让希望的阳光照亮人类！

习近平强调，当今世界正在经
历百年未有之大变局。这场变局
不限于一时一事、一国一域，而
是深刻而宏阔的时代之变。时代
之变和世纪疫情相互叠加，世界
进入新的动荡变革期。如何战
胜疫情？如何建设疫后世界？这
是世界各国人民共同关心的重
大问题，也是中国必须回答的紧
迫的重大课题。

第一，携手合作，聚力战胜疫
情。事实再次表明，在全球性危
机的惊涛骇浪里，各国不是乘坐
在190多条小船上，而是乘坐在
一条命运与共的大船上。小船经
不起风浪，巨舰才能顶住惊涛
骇浪。坚定信心、同舟共济，是
战胜疫情的唯一正确道路。任何

2022年世界经济论坛视频会议并发表演讲

承压前行，2021年中国 
经济增长8.1%

新华社北京1月17日
电  全国统战部长会议
17日在京召开。中共中央
政治局常委、全国政协
主席汪洋出席并讲话。
他强调，要全面贯彻党
的十九大和十九届历次
全会精神，学懂弄通做
实习近平总书记关于加
强和改进统一战线工作
的重要思想，深刻把握
和运用党的百年奋斗历
史经验，弘扬伟大建党
精神，切实提高政治判
断力、政治领悟力、政治
执行力，把迎接党的二
十大、学习贯彻党的二十
大精神作为重大政治任
务，坚持稳中求进工作总
基调，以钉钉子精神抓
好党中央关于统战工作
决策部署贯彻落实，以
守土尽责的责任意识坚
决防范化解统战领域风
险挑战，为奋进新征程、
实现中国梦广泛凝聚共
识、凝聚人心、凝聚智
慧、凝聚力量。

汪洋充分肯定过去
一年统战工作取得的成
绩。他强调，要深刻认
识统一战线是党克敌制
胜、执政兴国的重要法

宝，新征程上统一战线
作用更加重要，统战工
作任务更加艰巨繁重。
要正确理解和把握一致
性和多样性的关系，坚
持求同存异、聚同化异，
寻求最大公约数、画出
最大同心圆。

中共中央书记处书
记、中央统战部部长尤
权主持会议并讲话，强
调要深入贯彻落实《中
国共产党统一战线工
作条例》，坚持统筹兼
顾、稳中求进，坚持服务
大局、担当作为，坚持
聚焦重点、精准发力，
坚持狠抓落实、善作善
成，坚持守住底线、防
患未然，不断提高统战
工作科学化规范化制度
化水平，为开好党的二十
大、全面建设社会主义
现代化国家凝聚人心、
汇聚力量。要把防范化
解重大风险作为全年工
作重中之重，坚决守好
责任田，切实维护政治
安全和社会稳定。要建
设适应新时代要求的高
素质统战干部队伍，奋
力开创新时代统战工作
新局面。

全国统战部长会议在京召
开 汪洋出席并讲话

新华社北京1月17日电2021年中国
经济“成绩单”出炉。国家统计局17日
发布数据，2021年，中国国内生产总值
（GDP）为1143670亿元，按不变价格
计算，比上年增长8.1%，两年平均增长
5.1%，实现“十四五”良好开局。2021
年是党和国家历史上具有里程碑意义
的一年。国家统计局局长宁吉喆在17
日举行的国新办发布会上表示，这一
年，中国经济总量占全球经济比重预计
超18%，对世界经济增长的贡献率预
计将达到25%左右。人均国内生产总
值超8万元人民币，按年均汇率折算为
12551美元，超世界人均GDP水平，接
近高收入国家人均水平下限。

“我国经济持续稳定恢复，经济发展
和疫情防控保持全球领先地位，主要
指标实现预期目标。”宁吉喆说。

人民生活水平进一步提升。2021
年，新增就业人数超1200万。全年全
国居民人均可支配收入35128元，比上
年名义增长9.1%，两年平均名义增长
6.9%；扣除价格因素实际增长8.1%，
两年平均增长5.1%，与经济增长基本
同步。

面对纷繁复杂的国内国际形势和各
种风险挑战，国民经济持续恢复，但也
要看到，国内经济面临需求收缩、供给
冲击、预期转弱三重压力。从去年季度
经济增速来看，一、二、三、四季度同比
分别增长18.3%、7.9%、4.9%、4.0%，
增速逐季放缓。

“按两年平均算，一、二、三、四季度
分别增长4.9%、5.5%、4.9%、5.2%，
四季度经济两年平均增长率比三季度
还高一些，反映经济运行总体平稳。”

相互掣肘，任何无端“甩锅”，都
会贻误战机、干扰大局。世界各
国要加强国际抗疫合作，积极开
展药物研发合作，共筑多重抗疫
防线，加快建设人类卫生健康
共同体。特别是要用好疫苗这个
有力武器，确保疫苗公平分配，
加快推进接种速度，弥合国际“
免疫鸿沟”，把生命健康守护好、
把人民生活保障好。

第二，化解各类风险，促进世
界经济稳定复苏。世界经济正
在走出低谷，但也面临诸多制约
因素。中国要探索常态化疫情
防控条件下的经济增长新动能、

社会生活新模式、人员往来新
路径，推进跨境贸易便利化，保
障产业链供应链安全畅通，推动
世界经济复苏进程走稳走实。世
界各国要坚持真正的多边主义，
坚持拆墙而不筑墙、开放而不隔
绝、融合而不脱钩，推动构建开
放型世界经济，推动经济全球化
朝着更加开放、包容、普惠、平
衡、共赢的方向发展，让世界经
济活力充分迸发出来。推动世界
经济走出危机、实现复苏，必须
加强宏观政策协调。主要经济
体要树立共同体意识，强化系
统观念，加强政策信息透明和

共享，协调好财政、货币政策目
标、力度、节奏。主要发达国家
要采取负责任的经济政策，把
控好政策外溢效应，避免给发
展中国家造成严重冲击。国际经
济金融机构要发挥建设性作用，
凝聚国际共识，增强政策协同，
防范系统性风险。

第三，跨越发展鸿沟，重振全
球发展事业。全球发展进程正
在遭受严重冲击，人类发展指
数30年来首次下降，一些发展中
国家因疫返贫、因疫生乱，发达
国家也有很多人陷入生活困境。
不论遇到什么困难，我们都要坚
持以人民为中心的发展思想，把
促进发展、保障民生置于全球宏
观政策的突出位置，落实联合国
2030年可持续发展议程，促进
现有发展合作机制协同增效，促
进全球均衡发展。我们要坚持共
同但有区别的责任原则，在发展
框架内推进应对气候变化国际
合作，落实《联合国气候变化框
架公约》第二十六次缔约方大会
成果。发达经济体要率先履行
减排责任，落实资金、技术支持
承诺，为发展中国家应对气候变
化、实现可持续发展创造必要
条件。全球发展倡议是向全世界
开放的公共产品。中国愿同各方
携手合作，共同推进倡议落地，
努力不让任何一个国家掉队。

宁吉喆说，从环比增速来看，四季度比
三季度加快0.9个百分点，经济企稳态
势逐步显现。

宁吉喆表示，下阶段，要坚持稳中求
进工作总基调，科学统筹疫情防控和经
济社会发展，继续做好“六稳”“六保”工
作，着力稳定宏观经济大盘，保持经济
运行在合理区间，保持社会大局稳定。
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аКтуално

Пекин приветства медиите, 
отразяващи Олимпиадата 

ато коментираха 
скорошните опа-
сения, изразени 
от чуждестранни 
НПО относно то-
ва дали свобода-

та на пресата по време на 
Зимните олимпийски игри 
в Пекин ще бъде засегната 
от епидемията, на прескон-
ференция говорителят на 
китайското Външно минис-
терство Уан Уънбин заяви, 
че средата за чуждестран-
ните медии е отворена, и 
техните репортажи, свърза-
ни със Зимните олимпий-
ски игри в Пекин, ще са 
свободни. 

Както преди, така и се-
га Пекин ще гарантира за-
конните права на чуждес-
транни медии и техните 

К

журналисти в страната и 
ще им предостави удобства 
да отразяват Зимната олим-
пиада и Параолимпиада в 
Пекин.

„Приветстваме медии-
те за Зимната олимпиада 

в Пекин, както и техните 
конструктивни предложе-
ния, но сме против очер-
нянето на Китай и игрите, 
използвайки „свободата на 
пресата“, изтъкна още го-
ворителят.

а 11 януари Ки-
тайският изсле-
дователски ин-
ститут за Хон-
конг и Макао 
проведе научна 

конференция за демокра-
тичното развитие на Хон-
конг в рамките на модела 
„Една държава, две систе-
ми“. Тя бе организирана 
съвместно от Института, 
Изследователския център 
за модела „една държава, 
две системи“ на Хонконг и 
фондацията „Нашият Хон-
конг“. Основната част на 
конференцията се проведе 
в Пекин, а подчастите й 
в Макао. Гостите от Хон-
конг участваха онлайн. 

Над 100 души се вклю-
чиха в мероприятията, 
включително представи-
тели на съответните от-
дели на ЦК на ККП, на 
Хонконг и Макао, общест-
вени лица, специалисти и 
учени от континентална-
та част на Китай, Хонконг 
и Макао. Гостите произ-
несоха тематични речи и 
обсъдиха принципа и ста-
новището на ЦК на ККП 

за демократичното разви-
тие на спецрайона, новия 
избирателен механизъм и 
приложението му.

Гостите на научната 
конференция за демокра-
тичното развитие на Хон-
конг заявиха, че от връща-
нето на Хонконг към Ки-
тай централното правител-
ство твърдо подкрепя де-
мократичното му развитие 
и полага всички необходи-
ми усилия за това. Факти-
те показват, че ККП и ки-
тайското правителство са 
дизайнери, създатели, за-
щитници и стимулират де-
мократичната система на 
Хонконг. 

Пътят на демократич-
но развитие на спецрайо-
на в рамките на модела 
„Една държава, две систе-
ми“ трябва да бъде ръко-
воден от ЦК на ККП, де-
мокрацията да продължи 
да се развива, да се оси-
гури безопасността, да се 
стимулира доброто упра-
вление и благосъстояние 
на народа, за да се гаран-
тират многообразието и 
качеството.

Н

Научна конференция 
за демократичното 
развитие на Хонконг

итай очевидно 
остава предпо-
читана инвес-
тиционна дес-
тинация, тъй 
като негови тех-

нологични стартъпи са 
привлекли рекордно ко-
личество рисково финан-
сиране през миналата го-
дина, съобщава вестник 
„Уол стрийт джърнъл“.

През 2021 г. инвести-
торите в рисков капитал 
са вложили 129 милиар-
да долара в повече от 5300 
стартиращи компании в 
Китай, което е по-високо 
от последния рекорд на 

пазара от около 115 ми-
лиарда долара за 2018 г., се 
казва в доклада, цитирай-
ки инвестиционната база 
данни Preqin.

За разлика от предиш-
ни години, когато по-го-
лямата част от китайско-
то технологично финанси-
ране отиваше за старти-
ращи фирми в електрон-
ната търговия, по-голя-
мата част от парите през 
изминалата година са на-
сочени към области като 
производство и разработ-
ка на чипове, биотехноло-
гии и информационни тех-
нологии.

К

„Уол стрийт джърнъл“: 
Китай е предпочитана 
инвестиционна 
дестинация

итайската асоци-
ация за наука и 
технологии в по-
неделник предста-
ви 10-те най-зна-
чими постижения 

на страната в областта на 
науките за живота за 2021 г.

Едно от може би най-за-
бележителните сред тях е 
методът за синтезиране на 
нишесте от въглероден дио-
ксид. Това откритие на ки-
тайските учени е първото 
по рода си в света и се оч-
аква да предостави нов тех-
нически път за синтезира-
не на сложни молекули от 
въглерода.

Сред другите ключови 
постижения на Китай са 
проучванията, свързани с 

а редовната си 
пресконферен-
ция говорител- 
ката на китай- 
ското Минис-
терство на тър-

говията Шу Ютин заяви, че 
новите формати и модели 
за трансгранична електрон-
на търговия са се превър-
нали в нови двигатели за 
трансформация и надграж-
дане на външната търговия 
и висококачественото раз-
витие на страната.

Тя посочи също, че през 
последните години свърза-
ните с външната търговия 
нови индустрии се разви-
ват с бързи темпове и при-
вличат все повече инова-
ции. През последните пет 

К

Н

трасмисията на коронави-
руси, адювентната терапия 
на локорегионален напред-
нал назофарингенален рак, 
култивирането на див ориз, 
климатичните промени, 

миграцията на дълги раз-
стояния и др. Китайската 
асоциация за наука и тех-
нологии подготвя списъка 
на най-значимите постиже-
ния от 2015 г. насам.

10-те постижения в науките 
за живота за 2021 г. 

Нарастване на трансграничната 
електронна търговия 

години трансграничната 
електронна търговия на Ки-
тай се е увеличила почти 
10 пъти, като през 2021 г. е 
продължила с двуцифрения 

ръст. „Броят на компании-
те, които търгуват с чужби-
на, надхвърли 1500, а скла-
довете са над 2000“, доба-
ви говорителката.
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Председателят на СБЖ: Спортът е мир

Съперничеството между Китай и САЩ 
трябва да е състезание, а не боксов мач 

С

Н

нежана Тодоро-
ва, председател 
на СБЖ е убе-
дена, че Зимна-
та Олимпиада в 
Пекин през фев-

руари 2022 година ще бъ-
де триумф на олимпий-
ския дух, високи спортни 
постижения и разбирател-
ство между спортистите от 
различните страни. В спе-
циално обръщение за КМГ 
председателят на Съюза на 
българските журналисти 
приветства провеждането 
на Зимната Олимпиада в 
КНР, до началото на която 
остават броени дни. 

Снежана Тодорова под-
чертава, че за пръв път 
Пекин е два пъти дома-
кин на олимпийски игри 
– и на Зимни, и на Летни, 
което показва, че Китай 
има и желанието и въз-
можността да бъде център 
на всички видове светов-
ни спортни дисциплини. 
„Няма съмнение, че Ки-
тай отново ще учуди све-
та със своите постижения, 
както в спорта, така и във 
всяка друга сфера на раз-
витие. Гостоприемството 
и отличната организация 
са присъщи на трудолюби-
вия китайски народ”, каз-
ва още председателят на 
СБЖ. 

Тя припомня блестяща-
та организация на различ- 

ните събития по повод мега- 
инициативата „Един пояс, 
един път”, в която сама-
та тя е участвала неколко-
кратно като представител 
на българската журналис-
тика. Припомня и прове-
деното EXPO в Шанхай и 
други инициативи на КНР, 
състояли се преди някол-
ко години. 

„За съжаление панде-
мията COVID-19 попречи 
да продължат изключител-
но важните ежегодни сре-
щи между български и ки-
тайски медийни предста-
вители, но ние сме в по-
стоянен онлайн контакти 
с нашите китайски прия-
тели и партньори от ки-
тайските медии”, добавя 
Снежана Тодорова. 

Тя коментира и подго-
товката за грандиозното 
световно спортно събитие 
от страна на Организа-
ционния комитет, като се 
спира по-специално на от-
крития Олимпийски кул-
турен фестивал в Пекин 
преди няколко дни, както 
и на международния фес-
тивал на изкуствата „Сре-
ща в Пекин“. 

„Съчетаването на под-
готовката на най-голямото 
световно спортно събитие 
за годината, с представя-
нето на културните тради-
ции и съвременни възмож-
ности на Китай са пример 

за стремежа на страната 
да сподели със световна-
та общност постижения-
та в различните сфери на 
развитие”, подчертава То-
дорова. 

Тя изразява и възхи-
щението си от условията, 
които ще бъдат предоста-
вени на акредитираните 
журналисти от цял свят 
и най-съвременните тех-
нически и дигитални въз-
можности за пряко преда-
ване на всички събития.” 
„Създаването на специа-
лен Олимпийски канал на 
Китайската медийна гру-
па  (КМГ) е пример не са-
мо за перфектна органи-
зация в помощ на светов-
ните медии, но и възмож-
ност за цялата световна об-
щественост и всички лю-
бители на спорта да бъдат 
съпричастни и да се радват 
на успехите на представи-
телите на своите страни”, 
категорична е председате-
лят на СБЖ. 

„Влакът-стрела, който 
бе проектиран специал-
но за олимпийските игри, 
и в който има специални 
купета за медийните пред-
ставители, както и специ-
ално телевизионно студио 
с възможности за излъч-
ване пряко на състезани-
ята с помощта на най-ви-
сока резолюция, е невиж-
дано досега и е първото в 

света телевизионно студио 
във влак, който се движи 
със скорост от 350 км/ч”, 
коментира Снежана Тодо-
рова. 

Тя припомня и за мно-
го други улеснения и нови 
възможности и услуги, кои-
то ще бъдат предоставени 
в Международния пресцен-
тър за работата на очак-
ваните над 1700 медийни 
представители от цял свят, 
включително и от Бълга-
рия. 

„Дълбоко съм убедена, 
че 24-ата Зимна Олимпи-
ада през 2022 година ще 
бъде триумф на олимпий-
ския дух, високи спортни 
постижения и разбирател-
ство между спортистите 
от различни страни. Ки-
тай постигна изключител-
ни успехи в борбата срещу 
COVID-19, безопасността и 
защитата на участниците е 
осигурена“, категорична е 
председателката на СБЖ.

„На добър час на всич-
ки спортисти, които уважа-
ват хуманните традиции на 
олимпийското движение! 
Нека Зимните олимпий-
ски игри 2022 ни зарадват 
с високи спортни постиже-
ния и покажат на света, че 
СПОРТЪТ Е МИР!”, каз-
ва в заключение на при-
ветствието си председа-
телят на СБЖ Снежана  
Тодорова.

аистина има 
съперничество  
между КНР и 
САЩ, но това 
не трябва да е 
игра с нулева 

сума, а честна и здраво-
словна. Съперничеството 
не трябва да е боксов мач, а 
състезание. И двете страни 
да се стимулират взаимно, 
демонстрирайки най-добро-
то си ниво. И двете стра-
ни могат да намерят въз-
можности за сътрудничест-
во, както за самоусилване, 
така и за взаимни пости-
жения.“ 

Това заяви китайският  
посланик в САЩ Цин Ган 
в неотдавнашно съвмест-
но интервю с редактори 
и журналисти на водещи 
американски медии. Ки-
тайското посолство във 
Вашингтон публикува на 
своя сайт интервюто, което 
беше инициатива на Ико-
номическия форум за ино-
вации на Bloomberg под 
формата на „разговор край 
камината“.

На въпроса „Какви аме-
рикано-китайски отноше-
ния според вас иска да 

развива администрацията 
на Джоузеф Байдън?“ Цин 
Ган отговори, че президен-
тът Дж. Байдън каза, че се 
надява САЩ и Китай да 
поддържат добри отноше-
ния и че не иска да раз-
валя отношенията между 
двете страни. 

Сега обаче американ-
ската страна определя от-
ношенията между САЩ и 
Китай като „съперничест-
во“ и Китай не е съгла-
сен с това. Използването 
на термина съперничест-
во за описание на отноше-
нията игнорира фактори-
те на сътрудничество, кое-
то е тема на двустранни-
те отношения между Ки-
тай и САЩ от повече от 
40 години. Ако двете стра-
ни продължат да се кон-
курират, това ще увеличи 
риска от конфликт, изтък-
ва посланикът.

„Съгласни сме, че на-
истина има съперничест-
во между КНР и САЩ, но 
това не трябва да е игра с 
нулева сума и още по-мал-
ко трябва да е в духа на „аз 
спечелих, ти загуби“.  Чест-
ността означава, че и двете 

страни трябва да спазват 
общоприетите норми на 
международните отноше-
ния, а не едната страна да 
определя правилата за дру-
гата. Ние трябва да спаз-
ваме международно при-
знати правила като Хар-
тата на ООН и правила-
та на СТО. 

Освен това съперни-
чеството не трябва да се 
разглежда като събаряне 
на врага. Съперничество-
то не е боксов мач, а със-
тезание. 

Двете страни трябва да 
се стимулират взаимно, де-
монстрирайки най-доброто 
си ниво. Двете страни съ-
що могат да намерят въз-
можности за сътрудничест-
во, както за самоусилване, 
така и за взаимни пости-
жения. Смятаме, че само 
това е здравословна и чест-
на конкуренция“, отбеляза 
Цин Ган. Той подчерта, че 
сегашното „съперничест-
во“ между КНР и САЩ 
не е честно, а САЩ въз-
пират развитието на Ки-
тай под предлог за „съпер-
ничество“. 

Например, много китай- 

ски компании са подло-
жени на необоснован на-
тиск,  посочи посланик 
Цин Ган. Концепцията за 
националната сигурност на 
САЩ е безкрайно преуве-
личена и с нея се злоупо-
требява. Много китайски 
компании са включени в 
различни регулаторни спи-
съци или им е възпрепят-
ствано листването на аме-
рикански борси. 

„Това „съперничество“ 
е брутална атака и точно 
това ме притеснява. САЩ 
се опитват да мобилизи-
рат съюзници, за да из-
хвърлят Китай от насто-
ящата международна сис-
тема. Китайските компа-
нии са не само ограничени 
в САЩ, но и са изправе-
ни пред риск да бъдат из-
гонени от глобалната про-
изводствена верига за дос-
тавки и от технологична-
та верига. 

Това „съперничество“ е 
ожесточено и трябва да му 
се сложи край“, смята по-
сланикът на КНР в САЩ.

Предстоящата 
Зимна олимпиада 
в Пекин  ще 
бъде триумф на 
олимпийския дух, 
на високи спортни 
постижения и на 
разбирателство 
между 
спортистите 
от различни 
страни, убедена 
е председателят 
на СБЖ Снежана 
Тодорова

На среща с 
журналисти по 
инициатива на 
Икономическия 
форум за иновации 
на Bloomberg 
китайският 
посланик във 
Вашингтон Цин 
Ган коментира, че 
ако САЩ и КНР не 
си сътрудничат, 
а се конкурират, 
това ще увеличи 
риска от 
конфликт
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Мащабни проекти 
за изграждане и 
разширяване на 
летища

яколко града в 
Китай обявиха 
мащабни про-
екти за изграж-
дане на нови и 
разширяване на 

съществуващи летища през 
настоящата година, гледай-
ки отвъд пандемията, ко-
гато въздушният транспорт 
ще се върне към състояние-
то на растеж.

Наскоро стартира чет-
въртата фаза на проекта 
за разширяване на меж-
дународното летище „Пу-
дун“ в Шанхай. След за-
вършването му, се очаква 
то да улесни преминаване-
то на обичайните 130 ми-
лиона пътници годишно до 
2030 г. и да стане глобален 
еталон за международната  
авиация.

Също така, в град Ся-
мън, източната провинция 
Фудзиен, стартира изграж-
дане на ново летище. Об-
що осем проекта започна-
ха строителство по едно 
и също време, с обща ин-
вестиция от 62 милиарда 

юана (9,76 милиарда дола-
ра), и включващи авиация, 
инфраструктура и социал-
но ориентирани проекти. 
Конкретно за самото ле-
тище местните власти про-
гнозират до 380 000 полета 
годишно, с капацитет от 45 
милиона пътници и 750 000 
тона товари.

Други четири ключо-
ви инженерни проекта, 
включително депо за спе-
диция номер 1 на летище-
то в Шънджън в Южен Ки-
тай, потвърдиха работния 
си график, подкрепен с ин-
вестиция от приблизително 
1,2 милиарда юана.

Работата по всички те-
зи проекти продължава с 
неотслабваща сила въпре-
ки пандемията, като пра-
вителството се ангажира 
по време на 14-ия петгоди-
шен план (2021 – 2025) да 
добави повече от 30 летищ-
ни съоръжения за граждан-
ска авиация с целеви капа-
цитет от 2 милиарда път-
ници. Тези проекти обхва-
щат ключови авиационни 

Н пазари, включително Шан-
хай и Сямън в източната 
част на страната, Гуанджоу 
и Шънджън в южната, Си-
ан и Урумчи в северозапад-
ната, Чунцин в югозапад-
ната, Чанша в централна-
та и Хох хот в северната.

Поради пандемията от 
COVID-19, въздушният  
пътнически и товарният  
транспорт спадна рязко 
през последните 24 месе-
ца, но това предостави въз-
можност за надграждане 
на съществуващата инфра-
структура.

През 2020 г. значително 
напреднаха редица инфра-
структурни проекти, свър-
зани с авиацията. Напри-
мер, общата инвестиция в 
трета фаза за разширяване 
на международното летище 
„Байюн“ в Гуанджоу дос-
тигна 54,42 милиарда юа-
на и се превърна в най-го-
лемия проект за рекон-
струкция и разширяване в 

историята на китайските 
граждански летища. 

В сравнение с 13-ата пе-
тилетка (2016 – 2020) броят 
на новопостроените лети-
ща намалява. По данни на 
Администрацията за граж-
данска авиация на Китай, 
през периода 2016 – 2020 г. 
са били построени или пре-
местени 43 летища, 241 ле-
тища са получили лиценз, 
а общият проектен капаци-
тет възлиза на 1,4 милиар-
да пътници.

Според анализатори, 
през последните 10 годи-
ни са изградени достатъчно 
съоръжения, което е дове-
ло до намаляваща нужда от 
строителството на големи 
летища. По-малките, така 
наречените клонови лети-
ща, сега са фокус в новия 
кръг от инвестиции в ин-
фраструктурата на граж-
данската авиация на Китай.

За да увеличи инвести-
циите на авиокомпаниите 

в регионалните летища, за-
почвайки от зимата и про-
летта на 2020 г., Админи-
страцията за гражданска 
авиация предприе мерки за 
разхлабване на лимита за 
влизане за регионални по-
лети в три града – Пекин, 
Шанхай и Гуанджоу. Спо-
ред пътната карта, публи-
кувана от правителството, 
общият брой на национал-
ните граждански летища 
ще достигне около 400 до 
2035 г., спрямо 241 през 
2020 г., което означава, че 
през следващите 15 годи-
ни Китай ще добави повече 
от 150 летища. Надпрева-
рата за нови летища също 
е в съответствие с усилия-
та на Пекин да поддържа 
стабилността на национал-
ното стопанство и се спра-
ви с предизвикателствата, 
включително свиващо се 
търсене, предлагане и на-
тиск от спад на икономи-
ческия растеж.

Китай създаде базов модел на бъдещата 
изследователска станция на Луната

итай одобри четвъртата 
фаза от своята програ-
ма за изследване на Лу-
ната, включително ба-
зовия модел на изследо-
вателска станция, която 

трябва да бъде построена на земния 
спътник през следващото десетиле-
тие, предаде Радио Китай за чуж-
бина. Заместник-директорът на Ки-
тайската национална космическа 
администрация У Янхуа, съобщи,  
че най-напред към южния полюс 
на Луната ще бъде изстрелян апа-
ратът „Чанъ-7“. Тъй като „Чанъ-6“ 
е резервно копие на мисията „Ча-
нъ-5“ за доставяне на проби, тя ще 
бъде изстреляна след „Чанъ-7“, като 
задачата й ще бъде именно да доне-
се на Земята лунен материал. Ми-
сията на „Чанъ-6“ ще бъде послед-
вана от „Чанъ-8“, представляваща 
стъпка към изграждането на мо-
дел на лунна научноизследовател-
ска станция.

„Ние също така се подготвяме 
да работим с Русия при изгражда-
нето на базовия модел на лунната 
изследователска станция. Изграж-
дането на станцията ще постави 
солидна основа за по-добро про-
учване на лунната среда и ресур-
си, включително как да използваме 
и развиваме по мирен начин този 
процес“, подчерта У Янхуа.

Апаратът „Чанъ-5“ бе изстрелян 
през 2020 г. и донесе на Земята 1,7 кг  

К
слънчевият вятър е допринесъл за 
съдържанието на влага в лунната 
почва, тъй като е донесъл водород. 
Според тях, допълнителни 60 ppm 
вода в скалата може да дойдат от 
недрата на Луната.

По този начин се предполага, че 
скалата се е образувала от по-ста-
ра и по-влажна базалтова маса, 
преди да попадне на мястото за 
кацане на лунохода и събрана от 
спускаемия апарат „Чанъ-5“. Тази 
космическа сонда кацна на един 
от най-младите базалти, разполо-
жен на средната ширина на Луна-
та. Той измерва характеристики-
те на водата на лунната повърх-
ност и достави на Земята проби 
от лунна почва с тегло 1731 гра-
ма. „Тези проби са смес от гра-
нули, взети както над, така и под 
повърхността на лунната повърх-
ност“, обясни Лин Хунглей, изсле-
довател от Института по геология 
и геофизика към Китайската ака-
демия на науките. 

Данните показват, че резулта-
тите от проучванията на място са 
в съответствие с предварителните 
анализи на проби, доставени на Зе-
мята от сондата „Чанъ-5“. В момен-
та проучванията на водните резер-
ви на Луната са в центъра на вни-
манието на учените заради разра-
ботването на планове за създаване 
на пилотирани лунни станции през 
следващите десетилетия.

лунни проби. В момента Китай 
управлява спускаемия апарат „Ча-
нъ-4“ и лунохода „Юту-2“, който 
е на обратната страна на Луната. 
Те направиха първото меко каца-
не на кратера Фон Карман в ба-
сейна на Южния полюс-Айткен 
през 2019 г.

Междувременно Синхуа пре-
даде, че китайски учени са иден-
тифицирали водата в лунната 
почва. Това е станало с помо-
щта на китайския спускаем апа-
рат „Чанъ-5“. Според резултати-
те от изследванията, публикува-
ни в научното списание Science 

Advances, лунната почва на мяс-
тото на кацане на „Чанъ-5“ съдър-
жа по-малко от 120 ppm вода (т. 
е. 120 грама вода на тон почва), а 
лунната скала е с около 180 ppm  
вода, което е много по-сухо, от-
колкото на Земята. Лунният ми-
нералогичен спектрометър на бор-
да на модула за кацане на сонда-
та „Чанъ-5“ измерва спектралната 
отражателна способност на почва-
та и скалата. Според резултатите 
от измерването за първи път на 
мястото е открита вода. Изследо-
ватели от Китайската академия 
на науките установяват, че именно 
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Регионално всеобхватно икономическо 
партньорство влезе в сила от 1 януари

От 1 януари т. г. започна да функционира официално най-
големият търговски блок, създаван до момента в света – 
Регионалното всеобхватно икономическо партньорство 
(RCEP). То не само носи надежда след поредна година 
на ограничения пред икономиката и търговията, заради 
пандемията от COVID-19, но също така бележи победа на 
многостранността и повишава търговските перспективи  
за страните от Азиатско-тихоокеанския регион.

т митнически 
служители и 
предприемачи 
до учени, Ки-
тай се подгот-
вя за старта на 

мега търговския пакт, кой-
то предвижда премахва-
не на митата върху пове-
че от 90 процента от сто-
ките, търгувани в региона 
или незабавно, или на ета-
пи, а компаниите са с го-
леми надежди за допълни-
телни инвестиции и търгов-
ски възможности. Досега 
Пекин се е подготвил да из-
пълни всички 701 обвързва-
щи задължения, предвиде-
ни в споразумението, съоб-
щи заместник-министърът 
на търговията Жън Хун- 
бин на пресконференция, 
подчертавайки, че старти-
рането на общия пазар ще 
компенсира ефективно от-
рицателното въздействие на 
пандемията върху икономи-
ката. Регионалното всеоб-
хватно икономическо парт-
ньорство влезе в сила от 
1 януари първоначално за 
10 държави – шест иконо-
мики от Асоциацията на 
страните от Югоизточна 
Азия (АСЕАН), включител-
но Лаос, Тайланд и Синга-
пур, както и четири държа-
ви извън този пакт: Китай, 
Япония, Нова Зеландия и 
Австралия. Общо 15 стра-
ни от Азия и Тихия океан 
подписаха споразумението 
в края на 2020 г.

Като цяло в страните 
доста оптимистично на-
строени от старта на спо-
разумението, тъй като пове-
чето виждат в намаляване-
то на митата възможности 
за реализирането на ползи, 
а мнозина също се стремят 
да увеличат икономически-
те печалби чрез повишена-
та отвореност на пазара и 
инвестиции.

 „Надявам се, че с пъл-
ното прилагане на споразу-
мението сътрудничеството 
за улесняване на търговия-
та ще се подобри… и мно-
го се надявам това между 
индонезийския и китайския 
бизнес да се развива, раз-
ширява и да бъде устойчи-
во в бъдеще, така че и две-
те страни да могат да ре-
ализират взаимни ползи“, 
коментира индонезийският 
посланик в Китай Джауха-
ри Оратмангун в ексклузив-
но интервю за Global Times.

Ран Манджун, мени-
джър продажби на базира-
ната в Лаос компания за 

О

чай Lao Three Six Manor 
Trade Export-Import, каз-
ва за същото издание, че 
най-голямата полза от спо-
разумението е намаляване-
то на митата, което е мно-
го важно за техния бизнес, 
тъй като продават продукти 
от висок клас и имат отно-
сително високи производ-
ствени разходи. 

„Очакваме, че намале-
нията на митата, идващи с 
влизането в сила на спора-
зумението, ще спомогнат за 
намаляване на нашите раз-
ходи. Освен това определе-
но се надяваме, че ще има 
по-подкрепящи политики 
за премахване на данъци-
те в допълнение към пра-
вилата на споразумението”, 
казва тя. По отношение на 
транспорта, Ран Маджун 
добавя, че компанията й се 
надява също така, че ще ус-
пее да се създаде по-цен-
трализирано складиране и 
логистика в пристанищата 
или зоните за свободна тър-
говия, което ще бъде много 
по-удобно за износителите. 

китайски правителствени 
служби, нещата наистина се 
движат в посоката, в която 
се надяват световните из-
носители. 

Говорителят на Минис-
терство на търговията Гао 
Фън каза на пресконферен-
ция миналата седмица, че 
от 1 януари повече от 65 
процента от стоките, тър-
гувани между Китай и чле-
новете на АСЕАН, Австра-
лия и Нова Зеландия, ще 
бъдат освободени от данъ-
ци. Освен това 86 процен-
та от стоките, изнасяни от 
Япония за Китай, в крайна 
сметка ще бъдат освободе-
ни от данъци, докато също-
то ще се прилага за 88 про-
цента от продуктите, изна-
сяни от Китай за Япония.

Китайските власти рабо-
тят активно и за подобрява-
не на логистиката и въвеж-
дането на административни 
улеснения, които да помог-
нат на компаниите да раз-
берат правилата на споразу-
мението. Например, митни-
ческите власти в Гуанджоу 

Една от най-важните 
ползи от споразумението е 
мащабът на нарастващата 
търговия, до който може да 
доведе реализирането му.

Например, Глен Пена-
ранда, специален търговски 
представител и търговски 
съветник в посолството на 
Филипините в Пекин, спо-
рели пред медии, че очак-
ва търговията между Ки-
тай и Филипините да полу-
чи значителен тласък, осо-
бено за продукти като пло-
дове, морски дарове, коко-
сови орехи, части за елек-
троника и минерали. Джао 
Ганчън, директор на Цен-
търа за азиатско-тихоокеан-
ски изследвания към Шан-
хайския институт за меж-
дународни изследвания, 
също очаква търговските 
връзки между икономиките 
на АСЕАН и Китай да се 
сближат, като Пекин веро-
ятно ще внася повече сел-
скостопански продукти и 
ще изнася повече потреби-
телски стоки. „Пактът мо-
же да предложи известна 

помощ за износа на енер-
гия на страните от Югоиз-
точна Азия за Китай, като 
палмово масло от Малай-
зия или въглища и приро-
ден газ от Индонезия“, каз-
ва Джао.

Освен това, засилените 
икономически връзки меж-
ду страните от Споразуме-
нието за регионално всеоб-
хватно икономическо парт-
ньорство могат да доведат и 
до нарастване на инвести-
циите в региона, прогнози-
рат експерти и служители, 
тъй като намалените тър-
говски разходи биха могли 
да улеснят инвестиционни 
проекти като тези от ини-
циативата „Един пояс, един 
път“.

„Тъй като митата за ре-
дица обемисти стоки като 
стомана могат да бъдат на-
малени в резултат на спо-
разумението, това допъл-
нително ще намали цената 
на проектите за „Един по-
яс един път“, казва Джао.

По отношение на пре-
ките чужди инвестиции, 
Оратмангун смята, че 
споразумението предоста-
вя възможност за подобря-
ване на електронната тър-
говия и дава възможност 
на правителствата да упра-
вляват развитието на този 
сектор по-оптимално, осо-
бено когато става дума за 
публичния сектор. „Успе-
хът на една страна в раз-
витието на своята дигитал-
на икономика ще предос-
тави възможности за мал-
ки предприятия, земедел-
ски стопанства и креатив-
ни личности от отдалечени 
райони и ще насърчи раз-
витието на икономиката на 
споделяне на фабрики. То-
ва ще даде възможност на 
страни като Индонезия да 
получат повече възможнос-
ти от външни пазари“, по-
сочва той.

Освен това някои екс-
перти подчертават, че при-
лагането на споразумение-
то може да помогне на ин-
дустриалните вериги в ре-
гиона да се разширят и си 
сътрудничат по-добре.

„Възможно е страните 
от Югоизточна Азия ка-
то Виетнам да участват в 
съществуващата верига за 
доставка на вълна, като Ав-
стралия предоставя вълнен 
материал, Китай преработ-
ва полуготови тъкани, Ви-
етнам ги прави в облек-
ла, а Европа или САЩ ще 
станат краен клиент“, каз-
ва Гу Сяосун, директор на 
Изследователския инсти-
тут за АСЕАН към Хай-
нанския университет. Той 
прогнозира, че благодаре-
ние на стимулите от спо-
разумението БВП на Ки-
тай може да се увеличи с 
1 или 2 процентни пункта 
през 2022 г.

„Би било чудесно, ако всич-
ки документи и процедури 
за внос могат да бъдат об-
работвани и проследявани 
онлайн, така че да следим 
внимателно корекциите в 
политиките и регулации-
те“, добавя тя.

Според информации от 

организираха среща, за да 
представят политиките за 
местните търговци. Стра-
ната също така активно на-
стоява за разширяване на 
зоните за свободна търго-
вия, които обикновено съ-
държат логистични съоръ-
жения като складове.



8 21 – 27.01.2022
Китайднес Съвремие

Си Дзинпин: Ще покажем на света една фантастична, 
необикновена и отлична Зимна олимпиада

Н
аближава денят, в кой-
то в Пекин ще започнат 
24-те зимни олимпий-
ски игри, по време на 
които от 4 до 20 февру-
ари най-добрите в света 

спортисти по зимните и ледените 
спортове ще мерят сили за при-
зовите места в зимните спортове. 
Столицата на Китай става първи-
ят град в историята на спорта до-
макин на летни и зимни олим-
пийски игри. 

Състезанията ще се провеждат 
както в нови съоръжения, така и 
в съществуващи терени. Специал-
но за провеждането на игрите бя-
ха построени 11 нови стадиона и 
други спортни съоръжения. Като 
част от плана за устойчиво разви-
тие на страната ще бъдат използ-
вани и сградите, които са остана-
ли след Летните олимпийски игри 
през 2008 г. А след олимпийските 
състезания те ще бъдат на разпо-
ложение на милиони китайци, за 
които олимпиадата ще е стимул 
да се включат в набиращата ско-
рост в Китай кампания за масови-
зиране на зимните спортове. Пла-
нира се любителите на зимните 
спортове да достигнат до 300 000 
милиона, отбелязват китайски-
те медии. Запалените по зимни-
те спортове китайци ще ползват 
и 12-те модерни зимни курортаи 
техните съоръжения за зимни и 
ледени спортове.

В навечерието на игрите ки-
тайският председател Си Дзинпин 
посети редица съоръжения и мес-
та в Пекин, където ще се прове-
дат Зимните олимпийски и Па-
раолимпийски игри. Китайският 
ръководител се запозна на място 
с хода на подготовката на спорт-
ните центрове да приемат учас-
тниците в състезанията. Той бе 
в Националния стадион за ско-
ростно пързаляне, главния медиен 
център на Зимните олимпийски 
и Параолимпийски игри, Олим-
пийското село в Пекин, диспечер-
ския център на Оперативния щаб 

състезание. Според нея по-важно-
то е, че те показват духа на един-
ството на целия свят. 

„Всички се събират заедно,  
за да се радват  

на приятелството в спорта“, 
каза американската скиорка. Реди-
ца държавници, политици и спор-
тисти от различни страни също 
изразиха увереност, че Олимпиа- 
дата в Пекин ще бъде успешна, 
и че тя ще насърчи обединение-
то на целия свят.

БОК и българските спорти-
сти вече месеци наред усилено 
се готвят за участие в състеза-
нията в Пекин, увери неотдавна 
членът на Изпълнителното бюро 
на Българския олимпийски коми-
тет (БОК) Екатерина Дафовска, 
която преди години стана първи-
ят български златен медалист на 
Зимна олимпиада. Около 20 спор-
тисти от страната ни ще участват 
в най-голямото спортно събитие 
през 2022 г. Българските спорти-
сти вече са спечелили квоти в би-
атлона – четири мъже и четири 
жени, в ски алпийски дисциплини 
– двама мъже и една жена, в ски 
бягането, ски скока и сноуборда 
– по един мъж, както и във фи-
гурното пързаляне – една жена.

Към участие в параолимпий-
ските игри в Пекин се стремят 
и други български състезатели и 
до края на януари ще стане ясно 
колко от тях ще получат квоти, 
съобщи председателят на Българ-
ския национален параолимпий-
ски комитет Илия Лалов. Амби-
цията на нашите състезатели е в 
ски бягането на 10 и 20 киломе-
тра и в алпийските ски – гигант-
ски слалом. 

В новогодишното си послание 
към приятелите на Китай в Бъл-
гария Н. Пр. посланик Дун Сяод-
зюн отправи специално пожела-
ние за добри резултати и за реа-
лизиране на спортните мечти, за 
високи постижения и успехи на 
българските спортисти, които ще 

на Олимпиадата и тренировъчната 
база за зимни спортове. При сре-
щите с организатори, служители 
и спортисти Си Дзинпин отправи 
към тях новогодишни поздрави и 
им пожела успех в състезанията. 

„Ние сме напълно уверени, че 
сме способни да представим 

на света една фантастична, 
необикновена и отлична Зимна 

олимпиада“, подчерта Си 
Дзинпин.

Междувременно 173 страни ве-
че подкрепиха резолюцията на 

измисления претекст за „защита 
на човешките права“ държавите 
да не изпращат официални деле-
гации на олимпиадата в Пекин. 
Само Великобритания, Канада и 
Австралия и Япония се присъе-
диниха към идеята на Вашинг-
тон за символичен дипломатиче-
ски бойкот на игрите.

Генералният секретар на ООН 
Антониу Гутериш ще присъства 
на церемонията по откриването на 
голямото спортно събитие, въпре-
ки символичния дипломатически 
бойкот на САЩ и още няколко 

ООН за олимпийско примирие 
по време на игрите, което показ-
ва голямата подкрепа за предсто-
ящото голямо спортно събитие на 
2022 година. Още на 2 декември 
76-ото общо събрание на ООН 
прие по инициатива на КНР и 
МОК резолюция за „олимпийско 
примирие“, която призовава за съ-
трудничество между членовете на 
ООН и МОК, за да се проведе ус-
пешно олимпиадата. 

Глас в пустиня остана призи-
вът на САЩ за оказване на поли-
тически натиск срещу Китай под 

западни страни.
В новогодишното си послание 

към спортистите по света прези-
дентът на МОК Томас Бах изра-
зи увереността си в пълния ус-
пех на игрите в Пекин и добави, 
че според него „Пекин ще оста-
ви дълбока следа в историята на 
олимпийските игри“. Подкрепата 
на международната общност към 
този спортен форум е очевидна. 
Златната медалистка на САЩ по 
ски алпийски дисциплини Мика-
ела Шифрин заяви, че игрите в 
Пекин не са само голямо спортно 

В навечерието на откриването на Зимните олимпийски игри китайският 
президент Си Дзинпин посети стадиона за скоростно пързаляне „Национален 

овал“ в Пекин, както и много други спортни обекти и съоръжения
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вземат участие в Зимните олим-
пийски игри в Пекин. 

109 комплекта златни медала 
ще бъдат раздадени на победи-
телите в Пекин, което е рекорд 
в историята на игрите, съобщи 
People‘s Daily Online. В сравнение 
с предишните Зимни олимпиада 
в Пекин ще се включат още се-
дем нови дисциплини: единичен 
бобслей за жени, смесени шорт- 
трек, скоростно пързаляне за мъ-
же и жени, голям въздушен свобо-
ден стил за мъже и жени, смесена 
отборна свободна ски акробати-
ка, ски скокове и сноуборд крос.

Зимните игри в Пекин са пър-
вите след добавянето на определе-
нието „по-обединени“ към тради-
ционното олимпийското мото. То-
ва става в момент, когато светът 
все още преодолява много труд-
ности, сред които разрастването 
на пандемията, кризата на дове-
рие, различията и конфликтите 
между страните или политизира-
нето на спорта. Затова успешно-
то провеждане на Зимната олим-
пиада в Пекин цели да се насър-
чи приятелството между хората 
по целия свят. 

Преди няколко дни приключи 
пускането в експлоатация на 5G 
базовите станции в района Йен-
цин до Пекин – едно от трите мес-
та, където ще се провеждат състе-
зания. Йенцин се намира в севе-
розападната част на Пекин, на 74 
километра от центъра на града, в 
планината Сяохайтуо. Най-висо-
кият й връх се издига на 2198 ме-
тра, а дължината на склона е над 
3000 метра. Тук се намира Нацио-
налният център за ски алпийски 
дисциплини. Високите планини 
и гъстите гори превръщат тукаш-
ните писти, които са общо седем, 
в най-сложните в историята на 
зимните олимпиади. На тях ще 
се проведат състезания по 11 дис-
циплини като ски спускане, супер-
гигантски слалом, гигантски сла-
лом и слалом. 5G мрежата е не-
обходима за живите предавания в 

4К ултрависока резолюция, която 
изисква стабилна скорост от по-
не 40 мегабайта. Тестовете пока-
заха, че мрежата в Йенцин може 
да поддържа скорост от 154 ме-
габайта, което ще осигурява без-
проблемно едновременно излъч-
ване на четири предавания в 4К 
резолюция.

Джао Уейдун, официалният 
говорител на игрите, заяви пред 
журналисти: 

„Ние поддържаме и прилагаме 
принципите за домакинство 
на „зелени, приобщаващи, 

отворени и чисти“ игри по време 
на нашите приготовления и 

целта е да представим на света 
олимпийска феерия“. 

Говорителят посочи, чe Китай 
продължава да изпълнява анга-
жимента си за „прости, безопас-
ни и великолепни“ игри, сред кои-
то безопасността е основен при-
оритет, а най-голямото предиз-
викателство е пандемията на 
COVID-19. 

На 5 януари МОК проведе сре-
щи с представители на спортисти 

и национални олимпийски коми-
тети, на които бе представена по-
следната информация за предсто-
ящата олимпиада. Изпълнителни-
ят директор на олимпийския от-
дел на МОК Кристоф Дюби зая-
ви, че на местата, където ще се 
провеждат състезанията и където 
ще бъдат настанени спортистите, 
придружаващите ги лица и жур-
налистите вече са влезли в затво-
рен режим, наречен „санитарен 
балон“. Сега е ключов период и 
всички участници в игрите тряб-
ва да спазват стриктно разработе-
ните от организаторите антиепи-
демичните правила, каза дирек-
торът Кристоф Дюби.

Експертът по респираторни 
болести от Първа болница към 
Пекинския университет д-р Уан 
Гуанфа коментира за англое-
зичния китайски вестник Global 
Times, че преразглеждането на 
мерките се е наложило поради 
предстоящото пристигане в гра-
да на чуждестранни делегации, 
което ще увеличи опасността от 
внасяне на новия щам Омикрон. 
Ако възникне местно огнище на 

COVID-19, за Китай би било мно-
го по-трудно да проведе Олимпи-
адата, казва Уан Гуанфа. Но спо-
ред него, ако се докладва за за-
разени, Китай ще успее да огра-
ничи и да се справи с проблема. 
С високия процент на ваксина-
циите сред населението и учас-
тниците, Олимпиадата ще бъде 
безопасна и успешна, смята ки-
тайският експерт.

Сега настъпва  
„моментът на Пекин“, 

казва президентът на МОК Томас 
Бах. „Трябва да направим така, че 
никой да не отнеме на спортисти-
те тяхната олимпийска мечта дни 
преди да отпътуват за Пекин. На-
ръчникът с антиепидемични мер-
ки и процедури, който домаки-
ните са подготвили, съдържа не 
просто правила за безопасност, 
той трябва да стане начин на жи-
вот“, посочи Бах. 

Впечатлява амбицията на орга-
низаторите на игрите да ги прове-
дат в духа на „зеленото“ развитие. 
Положени бяха големи усилия за 
нисковъглеродно и устойчиво раз-
витие на целия олимпийски про-
цес от кандидатстване за игрите, 
подготвителния период и пред-
стоящите събития, съобщи сайтът 
Huanquan. От стремеж за запаз-
ване на природата Олимпийско-
то село, Националният ски цен-
тър и Националният център по 
бобслей са създадени в подножи-
ето на планините, така че да не 
се нарушава естественият терен. 
Така бе постигнато хармонично 
интегриране на сградите и съоръ-
женията с околната среда и беше 
реализирана концепцията за „зе-
лено“ домакинство на игрите. Ос-
вен това всички спортни съоръже-
ния са снабдени със 100% „зеле-
но“ електричество, осигурено от 
фотоволтаични и други екологич-
ни източници, което спомага за 
значително намаляване на вред-
ните емисии. 

Любомир МИхАйЛОВ

В посланието си за новата 2022 година президентът на МОК Томас Бах  
изрази увереност в пълния успех на Олимпийските игри в Пекин и мнението,  

че те ще бъдат безопасни за всички 
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Китай напредва  
с амбициозните си 
екологични цели

В
одещият китайски про-
изводител на фотовол-
таични продукти от мо-
нокристален силиций 
LONGi Green Energy 
Technology инвестира в 

производството на строителни ма-
териали за покриви и окачени сте-
ни, които генерират електричест-
во. Много местни власти, вклю-
чително тези в Пекин, Шанхай и 
Тиендзин, водят политики за на-
сърчаване на BIPV през следващи-
те три до пет години. За разлика 
от позиционирането на слънчеви 
панели върху покривите на сгра-
дите за създаване на зони за ге-
нериране на енергия, BIPV заме-
ня традиционните конструктив-
ни елементи със соларно вграде-
ни модули, които намаляват вре-
мето за монтаж.

Компанията Hangergy, която е 
базирана в Пекин, пусна своя BIPV 
покрив, Hantile, през 2017 г. Солар-
ната компания Risen Energy също 
разработва множество BIPV про-
дукти, тъй като се очаква вътреш-
ният пазар да расте с въвеждане-
то на нови правила и предоставя-
нето на субсидии за разширяване 
на възобновяемите и чисти енер-
гийни източници за постигане на 
амбициозните цели на КНР в об-
ластта на климата.

Лю Сисуан, главен инженер за 
сгради с нова енергия в LONGi, 
казва, че слънчевите съоръжения 
на покрива ще насърчат сектори-
те, които включват BIPV, добавяй-
ки, че активното участие на ком-
паниите и постепенното намаля-
ване на разходите са дали начало 
на този процес. BIPV се разглежда 
като билет за бързо развитие, тъй 
като правителството се стреми да 
постигне набелязаните амбициоз-
ни климатични цели, добави тя.

Националната комисия за раз-
витие и реформи в КНР, която е 
водещият икономически плано-
вик в страната, посочва насоките 
за дейността в тази нова инова-
ционна област във всеобхватен до-
кумент, в който се съдържат кон-
кретни планове от различни сек-
тори за постигане на тези цели.

Планът за действие, представен 
в края на октомври 2021 година, 
очертава ключовите задачи, чие-
то разрешаване ще позволи нацио-
налните емисии на въглероден ди-
оксид в Китай да достигнат своя 
пик преди 2030 година. Това ще 
стане чрез насърчаване на еколо-
гичен и нисковъглероден транс-
порт, развитие на кръговата ико-
номика и с подкрепата на техно-
логичните иновации.

Според плана Китай ще разрабо-
ти унифицирана и стандартизирана 

система за статистическо отчитане 
на въглеродните емисии, ще подо-
бри законите, регулациите и стан-
дартите, ще оптимизира икономи-
ческите политики и ще установи 
стабилни пазарни механизми ка-
то част от усилията си да засили 
политическата подкрепа за целите 
си в областта на климата.

Въпреки че все още има работа, 
която трябва да се свърши, вклю-
чително въвеждане на редица под-
крепящи мерки, много предприя-
тия както държавни, така и част-
ни, вече са предприели необходи-
мите действия. Много важни мер-
ки за запазване на климата са въ-
ведени от компании, които тради-
ционно са силно зависими от изко-
паемите горива. Например Sinopec, 
с годишен капацитет за производ-
ство на водород от около 3,9 мили-
она тона, обеща да инвестира по-
вече в природен газ, за да улесни 
прехода на страната към устойчи-
ва енергия. 

Проектът на Sinopec за завод за 
„зелен“ водород е най-значителни-
ят проект в света в тази област. То-
ва е и първият демонстрационен 
проект за „зелен“ водород в Китай 
с мощност 10 000 тона, генериран 
от слънчева енергия. Инвестици-
ята в него е около 3 милиарда юа-
на (470 милиона долара), като оч-
акването е заводът Sinopec в Ку-
ча (град в Синдзян) да има капа-
цитет на производство 20 000 тона 
„зелен“ водород година след като 
бъде построен.

Според Националната енергий-
на администрация към края на ок-
томври инсталираната мощност за 
възобновяема енергия в Китай е 
достигнала 1 милиард киловата, 
което е 43,5 процента. Въпреки то-
ва периодичният характер продъл-
жава да е фактор, възпрепятстващ 

използването й в голям мащаб. 
Производството на водород бли-
зо до мястото, където се генери-
ра възобновяема енергия, се счи-
та за едно от решенията на този 
проблем. Ма Йоншън, президен-
тът на Sinopec, каза, че водородът е 
една форма на чиста енергия с го-
лям потенциал за развитие и ком-
панията и затова ще инвестира 

допълнително във водорода, като 
същевременно ще разширява дру-
ги нови енергийни предприятия 
през периода на 14-ия петгодишен 
план (2021 – 2025). Sinopec плани-
ра да инвестира 30 милиарда юа-
на в предприятия, свързани с во-
дорода, през това време, включи-
телно станции за зареждане с го-
риво и съоръжения за съхранение. 
В допълнение към 1000 пункта за 
зареждане с водород компанията 
планира да построи 5000 станции 
за зареждане и смяна на батерии 
и 7000 разпределени съоръжения 
за производство на фотоволтаич-
на енергия.

Луо Дзуосян, ръководител на 
разузнаването и изследванията в 
Изследователския институт по ико-
номика и развитие Sinopec, казва, 
че индустрията на „зеления“ во-
дород включва няколко области, 
включително производство, достав-
ка, съхранение и продажби. „Въ-
преки че все още тази индустрия 
е в начален етап в Китай, нация-
та трябва да натрупа повече опит 
за нейното бъдещо мащабно раз-
витие. Благодарение на техноло-
гичния напредък цената на „зеле-
ния“ водород ще бъде допълнител-
но намалена“, уверен е Луо.

Сградите са един от основните фактори, допринасящи 
за газовите емисии в Китай, който предприе поредица от 
действия за превръщането на постройките в източници 
на възобновяема енергия с помощта на Building Integrat-
ed Photovoltaics, или BIPV. В публикация на тази интересна 
тема англоезичният китайски вестник China Daily разказва 
за постиженията на китайските компании в тази важна за 
опазването на околната среда област.

ай-мощната ВЕЦ в 
света „Трите клису-
ри“ е произвела 103,6 
милиарда киловатчаса 
електроенергия през 
2021 г., сочат данни на 

компанията оператор.
Изчислено е, че произведе-

ната чиста енергия се равнява 
на електричество, генерирано от 
31,8 милиона тона стандартни 
въглища, а съкратените емисии 

от въглероден диоксид и серен 
диоксид са 86,9 милиона тона и 
19 400 тона респективно, казва 
Чън Хуей, началник на водное-
лектрическата централа.

През 2020 г. водноелектриче-
ската централа „Трите клисури“ 
успя да произведе 111,8 милиар-
да киловатчаса електроенергия, 
счупвайки предишния световен 
рекорд, направен от бразилската 
ВЕЦ „Итайпу“ през 2016 г.

Н

ВЕЦ „Трите клисури“ е 
генерирал 100 млрд. квтч 
електроенергия през 2021 г.

Монтаж на 
фотоволтаични 

енергийни плочи на 
покрива на една  

от железопътните 
гари в Пекин 

Работник 
заварява 
компонент за 
„интелигентна“ 
машина за 
боядисване в 
окръг Дъцин, 
провинция 
Джъдзян
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съдби

Американец 11 години популяризира 
китайската история и култура

Руският студент Саша: Китайската 
писменост е най-красивата

62-годишният американец Ласло Монтгомъри става 
всяка сутрин в 5 ч. и започва да се занимава със своя 
подкаст „История на Китай“. Това се е превърнало 
в негов навик от няколко години, а подкастът му 
постепенно от хоби става основно занимание след 
пенсионирането.
Понякога Ласло прекарва по 12 часа на ден в търсене 
на книги и материали, изследва китайската история 
и пише статии за своя подкаст, разказва Радио Китай 
за чужбина. Основните теми в него са свързани 
с китайската история, с личности от миналото, 
с китайските идиоми, културата на чая и други 
интересни теми. Понеже много обича да пие китайски 
чай, той шеговито нарича своето студио „Чаша чай“.

„Казвам се Саша, аз 
съм от езерото Байкал в 
Сибир, Русия. Има една 
много известна песен в 
Китай  – „Езерото Байкал“, 
което е моят дом”. Така 
руският студент Саша 
представи родния си  
град на добър китайски, 
който изучава вече 
трета година в Далиен, 
провинция Ляонин. 

О

У

т 2010 г. насам 
Ласло е публи-
кувал около 290 
подкаста. Той 
има 250 хиля-
ди слушатели 

от десетки държави и ре-
гиони, а програмите му се 
теглят по 2,5 милиона пъти 
на година. Много слушате-
ли считат, че подкастовете 
на Ласло са най-популярни-
те за историята и култура-
та на Китай. 46% от тях са 
от САЩ, а останалите от 
Югоизточна Азия, Европа, 
Африка, Латинска Амери-
ка и Китай. Много от слу-
шателите оставят комента-
ри или му изпращат имей-
ли, някои дори, вдъхнове-
ни от програмите му, стар-
тират свои подкастове. Въ-
преки че никога не са се 
срещали, те окуражават 

чителят на Саша е 
изумен от таланта 
му за овладяване 
на китайския език.  
Агенция Синхуа 
разказва интерес-

ната история на руския сту-
дент, който през 2020 годи-
на е дошъл в Китай, за да 
следва компютърни науки 
и технологии в универси-
тета в Хъфей, в провинция 
Анхуей.

 „Преди да започна да 
уча китайски, нямах осо-
бен интерес към езиците. 
Но китайският език ми се 
стори много красив, както 
и китайските знаци, и че-
тирите тона при произна-
сяне на думите. Прекарах 
много време, за да разбера 
значението на всеки знак. 

Ласло, който вижда резул-
татите от своите усилия. 
Много от неговите слуша-
тели започват да се инте-
ресуват от китайската ис-
тория, дори китайци, кои-
то живеят в чужбина, му 
благодарят, че им помага 

да разберат по-добре своя-
та родина. Наскоро 22-го-
дишна британка започва да 
помага на Ласло в събира-
нето на китайски идиоми. 
Тя слуша неговите подка-
стове от 12-годишна.

Ласло е роден в еврейско 

200 години Наполеон е на-
помнил на света да вни-
мава с Китай, защото спя-
щият лъв ще го разтърси, 
след като се събуди“, обяс-
нява Ласло. През следва-
щите 40 години той оста-
ва оптимист за развитието 

на важните връзки меж-
ду САЩ и Китай въпре-
ки политическите промени 
в китайско-американските 
отношения. Ласло упорито 
изучава китайски език и ис-
тория. Той не само овладя-
ва езика до съвършенство, 
но става и експерт по Ки-
тай. След това решава да 
се премести в Хонконг и 
да се занимава с търговия. 
През 2010 г. Ласло пуска 
първия си подкаст за исто-
рията на Китай на англий-
ски. Той използва свобод-
ното си време за събиране 
на материали, пише статии, 
записва аудио, редактира, 
качва и поддържа уебсайт. 
Всичко това му доставя го-
лямо удоволствие.

Сътресенията в ки-
тайско-американските от-
ношения от последните 
две-три години обаче трево-
жат Ласло. Тъй като амери-
канските политици и медии 
непрекъснато говорят от-
рицателно за Китай, много 
от американците имат по-
грешна представа за стра-
ната. Ласло е обезпокоен, 
че „огънят“ е възможно да 
излезе извън контрол и да 
„унищожи“ двустранните 
отношения. Въпреки то-
ва тези политици и медии 
продължават да рушат от-
ношенията.

семейство в щата Илинойс. 
През 1979 г. Китай и САЩ 
установиха дипломатиче-
ски отношения и след посе-
щението на Дън Сяопин в 
САЩ се появи голям инте-
рес към Китай. Тогава Лас-
ло е студент. 

През лятната ваканция 
вижда реклама за курс по 
китайски език и веднага се 
записва. „Тогава никой не 
предполагаше как ще из-
глежда Китай през 21-ви 
век. Още преди повече от 

Похвалите от учителите съ-
що ме мотивираха да уча 
още повече. И до ден дне-
шен продължавам усилено 
да уча китайски – това се 
превърна в любимото ми 
занимание“, споделя Саша.

Родителите на Саша са 
лекари, които се интересу-
ват от традиционната ки-
тайска медицина, така че 
те са предложили на Са-
ша да отиде да учи в Ки-
тай. Но според него в край-
на сметка той пристига в  
Китай по собствено реше-
ние. Освен съветите на ро-
дителите си, той е наясно с 
нарастващото влияние на 

Китай в света.
След като пристига в 

Китай, Саша започва да 
слуша китайски песни, кои-
то много му харесват. Ха-
ресва и изявите на работата 
на местната китайска гру-
па Fulushou. „Това е музи-
ка с по-бавно темпо, сякаш 
някой чете поезия.“ Той съ-
що така обича да чете сти-
хотворенията на китайския 
поет Хай Дзъ, в които се 
усеща желанието на автора 
да намери щастие сред нес-
годи. „Най-много му харес-
ва стихотворението на Хай 
Дзъ „Есенен здрач“, в кое-
то се казва, че влюбените 

най-накрая трябва да се 
съберат и съединят,  така 
че любовта им да може да 
продължи цял живот,  а 
може и да бъде мимолетна 
и моментално ще изгасне.

Саша знае, че Хай Дзи 
е учил право в Пекинския 
университет, но след като 
пристигна в Анхуей, нау-
чава, че Хай Дзъ е от Ан-
хуей, което кара Саша да 
се почувства особено бли-
зък с него. Що се отнася 
до живота му в Хъфей, Са-
ша вярва, че това е град, 
който се разраства и има 
неограничен потенциал за 
развитие. 

Той обича да посещава 
бреговете на Лебедовото 
езеро и пешеходната тър-
говска улица в Хъфей, а 
любимото му място е биб-
лиотеката на Китайския 
университет за наука и 
технологии, където след-
ва. „Често ходя на втория 
етаж на библиотеката и се 
запознавам със студенти-
те, които учат там“, каз-
ва Саша.

Изучаването на манда-
рин е предизвикателство за 
него, но той е мотивиран 
да се справя с трудностите. 
„В бъдеще възнамерявам 

да кандидатствам за аспи-
рантура в Университета за 
наука и технологии в Ки-
тай в Хъфей.“

„Аз се ваксинирах в уни-
верситета и здравният ми 
код стана златен“, казва Са-
ша и показва здравния код 
на мобилния си телефон. 
Според него този код му да-
ва огромно чувство за си-
гурност по време на коро-
навирусната епидемия. 

„Благодарение на здрав-
ния кодекс и мерки сре-
щу вируса хората смятат, 
че тук е безопасно“, казва 
Саша. Поради епидемията 
той не се е връщал в роди-
ната си две години. 

Когато живеел в Русия, 
всяка зима ходил на ски и 
кънки. „Ските и кънките 
са много популярни спор-
тове в Русия“, каза Саша. 
Но в Хъфей той редовно 
ходи с приятели на леде-
ната пързалка. 

„Тази година Китай е до-
макин на Зимните олим-
пийски игри. Приятели-
те ми ще имат много ин-
формация за това важно 
спортно събитие в мобил-
ното приложение WeChat, 
и аз също със сигурност ще 
ги последвам“, казва Саша.
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Ако имате домашен любимец, сте наясно 
с ползите за физическото и психическото 
здраве от тази дружба. Освен комфорта 
и мотивацията, с които ни дарява тя, в 
много отношения ни помага не само 
да заживеем по-здравословно, но и да 
сме в по-добро емоционално състояние. 
Проучванията на учените от последните 
години също подкрепят тези факти.

Една от теориите е, че по време на 
контакт с животно в човешкия организъм 
се повишават нивата на окситоцина. 
Този хормон подобрява навиците за 
общуване, понижава кръвното налягане 
и нормализира сърдечния ритъм, 
укрепва имунитета и повишава прага на 
болката. Освен това понижава нивата на 
стреса, гнева и депресията. Затова не е 
изненада, че на много хора им харесва да 
са в компанията на куче, котка или друг 
домашен любимец.

здраве

А
мерикански уче-
ни установили, 
че хората с огра-
ничени възмож-
ности като резул-
тат от общуване-

то с кучета започват да се 
чувстват по-малко самотни, 
по-независими, значително 
се повишава самочувствие-
то им, развива се вътреш-
ният контрол и те стават 
по-общителни. Всички те-
рапии с животни не изумя-
ват толкова със своите въз-
можности, колкото със сте-
пента на чувството за само-
та сред хората.

Животът в градовете 
предоставя повече възмож-
ности и перспективи за ка-
риерно развитие, но в също-
то време действа изключи-
телно негативно в някои от-
ношения. Въпреки че кон-
центрацията на хора е го-
ляма, градът ги разделя и 
прави по-самотни. Отглеж-
дането на домашен люби-
мец е опит да се компенси-
ра този недостатък. Според 
проучване на американска-
та организация „Pet Food 
Institute“, броят на домаш-
ните кучета и котки в САЩ 
и Европа се увеличава съ-
ществено с всяка измина-
ла година.

През 2013 г. Лисли Ър-
вайн от Университета на 
Колорадо интервюира „па-
зители на домашни любим-
ци“, които са бездомни. Тя 
открива, че за много от тях 
животните са причина за 
промяна или дори им спа-
сяват живота. Една жена 
разказва, че нейното ку-
че й помогнало да се от-
каже от хероина, да пре-
крати насилствената връз-
ка и да подобри ХИВ ста-
туса си. Друг мъж споделя, 
че благодарение на кучето 
си се е преборил с изола-
цията и депресията. Зара-
ди него той излизал пове-
че, разхождал се и общувал 
с хора. Други интервюира-
ни обясняват, че животни-
те им са ги спасили от оп-
ит за самоубийство, пред-
пазили са ги от опасности 

Домашните животни помагат в лечението 
на физическите и душевните ни травми

домашния любимец е въз-
можно да причинят алер-
гии. Оказало се обаче, че 
общуването с куче или кот-
ка през първата година от 
живота не само намалява 
вероятността от появата на 
алергии с възрастта, но и 
понижава риска от астма.

3. Повишават  
физическата активност

Ако разхождате кучето 
си, вероятно сте с добри по-
казатели за физическа ак-
тивност. По време на из-
следване, в което се вклю-
чили над 2000 възрастни, 
било установено, че оне-
зи, които разхождали ку-
чета, били по-малко склон-
ни към напълняване. Друго 
проучване потвърдило, че 
хората между 71 и 82 годи-
ни с кучета могат да ходят 
по-бързо и по-далеч. Освен 
това са по-подвижни у до-
ма, отколкото онези, кои-
то са без този домашен лю-
бимец.

4. Помагат за  
преодоляването на стреса

При стрес тялото започ-
ва да произвежда хормони, 
например кортизол. Това 
повишава нивата на захар-
та в кръвта и адреналина, 
което помага да се реагира 

другият нямал. Студенти-
те заявили, че имат по-го-
лямо доверие на този с ку-
чето, и били по-склонни да 
споделят лична информа-
ция с него.

6. Помагат в терапията  
на рака

Терапията с животни по-
добрява емоционалното и 
физическото състояние на 
онкоболните. Предварител-
ните резултати от клинич-
но проучване на Американ-
ската асоциация за хуман-
но отношение показват, че 
кучетата не само помагат 
на децата, които се борят с 
рака, да се справят със са-
мотата, депресията и стре-
са, освен това ги мотиви-
рат да участват по-активно 
в лечението.

Ново изследване устано-
вило подобно покачване на 
емоционалното благосъс-
тояние при възрастните с 
рак с физически затрудне-
ния. Още по-поразителното 
е, че сега кучетата се обу-
чават буквално да подуш-
ват рака.

7. Помагат за 
облекчаването  

на хроничните болки
При едно проучване 34% 

от участниците с фиброми-
алгия (заболяване, при кое-
то се изпитват мускулни, 
ставни болки и хронична 
умора) съобщили за облек-
чаване на болките, както и 
за подобряване на настрое-
нието и по-слаба умора след 
контакт с куче в продълже-
ние на 10-15 минути.

Друго изследване уста-
новило, че при хората с на-
пълно сменени стави има-
ло по-малка нужда от ме-
дикаменти след ежеднев-
но посещение на специал-
но обучени кучета.

Тези факти още веднъж 
потвърждават, че живо-
тът на хората е неразрив-
но свързан с този на живот-
ните и особено с домашни-
те любимци. Трябва да се 
научим да ценим онази ис-
крена помощ и подкрепа, 
с която могат да ни дарят.

бързо и да се действа ак-
тивно. В някои ситуации 
това е жизнена необходи-
мост, например при смърт-
на опасност.

Но при живот в посто-
янна борба, стресът на ра-
бота и безумните темпове 
на съвременния ритъм те-
зи физически промени вре-
дят на организма, като по-
вишават риска от сърдечни 
заболявания и други опас-
ни състояния. 

Контактът с домашен 
любимец противодейства 
на стресовите реакции, на-
малявайки производството 
на хормоните на стреса и 
нормализирайки сърдечния 
ритъм. Животните пони-
жават нивата на безпокой-
ство и страх (психологиче-
ската реакция на стреса) и 
успокояват.

5. Помагат за 
спечелването на доверие
Четириногите приятели 

помагат на своите собстве-
ници да открият повече 
приятели, да станат по-дру-
желюбни и да спечелят до-
верието на другите.

В рамките на едно про-
учване на студентите било 
предложено да се запозна-
ят с двама психотерапев-
ти. Първият имал куче, а 

и са им помогнали да под-
държат добро здраве, да се 
чувстват щастливи.

Животното е живо съ-
щество, което проявява 
емоции, но не умее да гово-
ри. Това означава, че не съ-
ществува възможността чо-
век да чуе някоя негативна 
словесна информация. Жи-
вотните обикновено не се 
стремят към някаква прак-
тическа полза от взаимо-
действието с човека. Все-
ки си взема домашен лю-
бимец без дори да осъзна-
ва, че го прави заради емо-
ционалното общуване, по-
требността да се грижи за 
някого и т. н.

Ако все още се чудите да-
ли си струва да си вземе-
те домашен любимец, ето 
още няколко аргумента в 
полза на това решение.

1. Удължават живота
Проучване от 2017 г., в 

което се включили 3,4 ми-
лиона жители на Швеция, 
установило, че при собстве-
ниците на кучета рискът от 
смърт вследствие на сърдеч-
носъдово или друго заболя-
ване е по-нисък.
2. Облекчават алергиите и 

укрепват имунитета
Много хора смятат, че 

козината или космите на 
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С
поред мене му-
зеите в бъдеще 
ще бъдат по-раз-
нообразни, спе-
цифични и мо-
дерни, твърди 

главният учен на Столич-
ния музей и представител 
на Общокитайското събра-
ние на народните предста-
вители Ци Мей.

Планиране на бъдещето 
въз основа на настоящето

„Статистика показва, че 
до края на 2019 г. в страна-
та има над 5000 музея. 70% 
от тях са държавни, оста-
налите са частни“, каза Ци 
Мей. Според нея малкият 
брой частни музеи означа-
ва, че немалко скъпоценни 
културни реликви, събра-
ни от частни колекционери, 
няма как да бъдат предста-
вени пред публиката.

Ци Мей заяви в интер-
вю, че през последните го-
дини непрекъснато се уве-
личава броят на частни-
те колекционери, които 
са натрупали голямо ко-
личество културни релик-
ви. Много от тях дори са 
представителни за разви-
тието на китайската циви-
лизация и притежават ви-
сока стойност.

Затова Ци Мей предла-
га правителството да ока-
же необходимата подкре-
па за частното изграждане 
на обществените културни 
съоръжения, в това число 
и частни музеи, с цел тези 
колекционери да споделят 
съкровищата си с хората.

Дигитализацията и об-
лачните услуги също са под 
прицела на Ци Мей. Тя ка-
за, че през 2020 г. заради 
епидемията онлайн услу-
гите придобиха огромна 
популярност, което също 
допринесе за дигитално-
то изграждане на музеите. 
Много музеи развиват ус-
луги като виртуални излож-
би и онлайн предаване на 
живо, което предоставя но-
ва платформа на народни-
те маси за удовлетворяване 
на нуждата им от култура.

„Тенденцията е необхо-
дима и с голяма перспек-
тива“, каза Ци Мей и до-
пълни, че наред с повиша-
ването на жизнения стан-
дарт, хората имат по-висо-
ко търсене на култура, а 
ускоряването на изгражда-
нето на дигиталните музеи 
може да удовлетвори тези 
нужди. Тя прогнозира, че 
виртуалните онлайн излож-
би ще се превърнат в нов 
хит в мрежата.

Същевременно Ци Мей 
предлага самите музеи да 
повишат качеството на из-
ложбите и да преследват ви-
сококачественото развитие. 
Тя изтъкна, че в 14-ата пе-
тилетка и Плана за дълго-
срочно развитие до 2035 г.‚  

Как ще изглеждат музеите в бъдеще

общество

повишаването на нивото на 
обществените културни ус-
луги е цяла отделна глава, 
която очертава посоката за 
развитието на културните 
институции, включително 
музеите, които трябва да 
подобрят качеството и ни-
вото на изложбите“.

По-конкретно трябва 
да се усъвършенстват те-
мите, експонатите и еки-
пите на изложбите, за да 
бъдат те висококачествени. 
Така съвсем естествено ще 
породят интерес и привле-
кат повече посетители, ка-
за още Ци Мей.

Как ще се развиват бъ-
дещите музеи? Вероятно 
ще обикаляте музеите със 
смартфона вкъщи.

Темата на миналогодиш-
ния Международен ден на 
музеите беше „За равенство 
на музеите: многообразие 
и инклузивност“. Целта е 
самите музеи да подходят 
с нова нагласа и разбиране 
на статута и функциите си.

Интелигентни музеи 
онлайн и офлайн

Международният ден 
на музеите през 2020 г. се 
сблъсква с най-сериозната 
ситуация от създаването си 
– влиянието на пандемия-
та от новия коронавирус. 
В резултат на нея десетки 
хиляди музеи по света бя-
ха затворени. В тези усло-
вия все повече хора започ-
наха да „посещават“ музеи 
чрез интернет. Използвай-
ки новите технологии, му-
зеите по света предоставят 
услуги на публиката и по-
лучават ново внимание.

Големият брой музеи 
с разнообразно тематич-
но съдържание ни пома-
гат да получим по-дълбо-
ко разбиране за история-
та и културата и разширя-
ват знанията ни. Наред с 
непрекъснатото развитие 
на интернет технологиите 
виртуалните посещения на 

за да се предоставят по-до-
бри услуги на хората?

През последните годи-
ни музеите в страната об-
ръщат голямо внимание на 
дигиталното и техническо-
то развитие. Благодарение 
на него все повече истори-
чески реликви „оживяват“ 
и са достъпни за хората.

По време на минало-
годишния Пролетен праз-
ник хората останаха вкъ-
щи заради епидемията от 
COVID-19. Музеите в стра-
ната представиха над 2000 
виртуални изложби, а раз-
глежданията им надхвър-
лиха 5 милиарда.

на музеите зависят от ре-
формата и иновациите. Но-
вите технологии като го-
лемите данни, облачни из-
числения и изкуствен ин-
телект трябва да се прило-
жат в музеите, за да могат 
те да се развиват високо-
качествено.

Нова музейна система, 
равноправна и инклузивна

Липсата на спорове от-
носно публичната собстве-
ност на музеите, обширни-
те, равни и недиференцира-
ни права на достъп се пре-
върнаха в цел, която всички 
музеи активно преследват 

сега и в бъдеще.
„Музеите са култур-

на сила за стимулиране 
на равноправното, разно-
образно и инклузивно раз-
витие на обществото“, ка-
за заместник-директорът 
на Държавното управле-
ние на културните релик-
ви Гуан Цян. По думите 
му модерните музеи имат 
за цел нарушаване на мо-
нопола на знанието и пре-
махване на социалното не-
равенство, те са важни об-
ществени културни инсти-
туции, които могат да ува-
жават личността, стимули-
рат ума на народа, показват 
разнообразието и инклузив-
ността на обществото.

В съответствие с тема-
та Нанкинският музей, за-
едно с още 8 други музеа 
представиха няколкосто-
тин културни реликви от 
периода „Пролети и есени“ 
до династии Цин и Хан, 
в това число и теракотени 
воини и триножника „Уан 
Дзъу“. Преди тези скъпо-
ценни предмети можеха да 
се видят чрез обиколка на 
поне половината Китай.

Понастоящем музеите, 
които държат на инклузив-
ността и разнообразието, 
са посещавани от все по-
вече местни жители и ту-
ристи. До края на 2019 г. в 
страната има регистрирани 
5535 музея, със 181 повече 
спрямо предишната годи-
на. 1710 от тях са частни. 
За цялата година са про-
ведени 28 600 изложби и 
33 460 образователни меро-
приятия, които са посете-
ни от 1,227 млрд. души, със 

Музеите са културна сила за стимулиране на 
равноправното, разнообразно и инклузивно 
развитие на обществото

100 милиона повече спрямо 
предходната година.

Приобщаващото рав-
ноправие вече се превър-
на в отличителна черта на 
развитието на китайските 
музеи. Диверсифицирана-
та интеграция помага на 
музеите да демонстрират 
своите функции и роли, ре-
формите и иновациите на-
сърчават модернизацията 
и интелигентността им, а 
обменът и взаимното обу-
чение насочват музея към 
световната сцена“, заяви ди-
ректорът на Държавното 
управление на културните 
реликви Лиу Юджу.

музеи вече не са нещо но-
во. Как по-добре да се об-
вържат технологии като го-
лемите данни, 5G и вирту-
алната реалност с музеите, 

Директорът на Държав-
ното управление на култур-
ните реликви Лиу Юджу е 
на мнение, че модерниза-
цията и интелигентността 
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ибетският театър 
има дълга исто-
рия, той е ком-
плексно изку-
ство интегрира-
що песни, танци, 

изпълнение, вокално приг-
ласяне и сценарий. Местни-
те хора го наричат „театър 
с маски“, защото маските 
в различни цветове носят 
различен смисъл. 

А театърът Ялунджаси-
сюеба принадлежи на шко-
лата, използваща бели мас-
ки. Тибетският танцов те-
атър е включен в списъка 
на националното нематери-
ално културно наследство 
през 2006 г.

„Тук всички могат да иг-
раят театър и обичат да го 
гледат“, каза 49-годишни-
ят Нимацъжън, който за-
почва да учи изкуството на 
16-годишна възраст с май-
стора Баймадунджу. Като 
наследник на нематериал-
ното културно наследство, 
той преподава театъра на 
младите всеки ден. „Мело-
дията и сценарият на шко-
лата Джасисюеба се разли-
чават от другите тибетски 
театри. Актьорите носят 
жълти маски и съдържа-
нието на изпълнението се 
състои от началната цере-
мония по излизане на сце-
ната, официалното изпъл-
нение и поздрави в края“, 
добави още той.

В момента в Джаси- 
чюдън живеят 129 семей-
ства, или общо 513 души. 
Преди мирното освобож-
дение на Тибет през 1951 
г. в района е разпростра-
нено феодалното крепо-
стничество, а под маски-
те на тибетския театър, 

Т

Джасичюдън – първото село на 
тибетския танцов театър

получиха земя и живот-
ни. Бяха изпълнени с же-
лание за живот, изхранва-
ха семействата със собстве-
ните си ръце и си постро-
иха къщи.

Промените се ускориха 
от 2005 г. и същата годи-
на град Ухан помогна за 

символизиращи щастие и 
радост, се крият горчиви-
ната и страданието на кре-
постните селяни.

„Тогава в селото живеят  
крепостни селяни и чаба, т.  е.  
собственик на малко пар-
че земя. Повечето селяни 
от поколения наред трябва-
ло да играят театър“, спом-
ня си 79-годишният Цижъ-
нуанму. През онова време 
петчленното му семейство 
отглеждало 0,2 хектара зе-
мя и живеело в две ниски 
кирпичени къщи.

Днес семейството му 
вече е настанено в сгра-
да в тибетски стил с кух-
ня, складово помещение и 
тоалетна, на втория етаж 
има голяма всекидневна и 
4 спални.

„Това в миналото беше 
немислимо, можехме са-
мо да сънуваме подобен 
дом!“ Мислите на старе-
ца се връщат отпреди ос-
вобождението. „В старото 
общество фестивалът Сюе-
дун беше за забавление на 
благородниците в Лхаса и 
съвпадаше с натоварената 
есенна жътва и земеделие. 

аскоро в Пекин 
се проведе вто-
рият диалог за 
обмен между 
различните кул-
тури, организи-

ран от Китайската асоци-
ация за международен об-
мен към Отдела за меж-
дународни връзки на ЦК 
на ККП. В него участваха 
около 260 души онлайн и 

присъствено. Основна тема 
на разговорите бяха пред-
стоящите Зимни олимпий-
ски игри в Пекин.

Александър Калвайт, 
главен представител на 
пекинското представител-
ство на германската фон-
дация „Фридрих Еберт“, ка-
за, че е бил поканен да ин-
спектира подготовката за 
Зимните олимпийски игри 

преди две години и е силно 
впечатлен. Той е уверен в 
успеха им и заяви, че фон-
дацията ще играе активна 
роля в насърчаването на 
културния обмен.

Олимпийската шампи-
онка и председател на Ки-
тайската асоциация по фи-
гурно пързаляне Шън Сюе 
каза, че през последните 
години наистина е усетила 

Н

В Пекин се проведе 
вторият диалог за обмен 
между различните култури

По спретнатите улици, сгушени сред дърветата в кварталната общност Джасичюдън, 
разположена в Шанан, Тибет, е пълно с туристи, които посещават това тибетско село с 
хилядолетна история.

Легендата гласи, че през 15-и век създателят на тибетския театър Тандундзиебу събрал 
пари за построяването на мост до селото и основал една от театралните школи, а 
тукашното изкуство се разпространявало през следващите 600 години. Ето защо 
районът е известен като „първото село на тибетския танцов театър“, разказа началникът 
на кварталната общност.

Но селяните трябваше да 
ходят в Лхаса да работят за 
тибетския театър. Голямата 
ми сестра Суоланджуога се 
разболя от изтощение и не 
можеше да плати за лекар, 
за съжаление, тя почина“, 
каза още старецът.

Промените започнаха 
от 1959 г., когато в Тибет 
се проведе демократичната 
реформа. Заедно с другите 
села в района, Джасичюдън 
се съживява. Предишните 
крепостни селяни се пре-
върнаха в собственици и 

построяването на първия 
асфалтиран път в селото. 
През 2016 г. селото се изба-
ви от бедността. През 2020 г.  
провинция Анхуей и област 
Шанан съвместно вложиха 
50 милиона юана за подо-
бряване околната среда в 
селото и развитие на сел-
ския туризъм.

„Преди ние играехме те-
атър за благородниците, а 
сега той олицетворява на-
шия хубав живот“, каза Ни-
мацижън. 

Дауаджуома, дъщеря 

на Цижънуанму, която се 
включва в трупата на ти-
бетския театър Ялунджа-
сисюеба през 1991 г.q е на 
сцената вече от 30 години. 
„Сега ние даваме вечерни 
спектакли за туристите, съ-
що събирания около огън 
с цел туристите да изпитат 
истинския селски туризъм, 
каза тя и добави – Много 
обичам тибетския театър, 
за мен е голямо щастие да 
го играя“.

Семейният хотел Дауа в 
селото е построен изцяло в 
тибетски стил, характерни 
за който са белите стени. 
Вътре има четири спретна-
ти и чисти стаи за гости, 
както и помещение за чай, 
душ кабина и кухня и Wi-Fi  
сигналът е с пълно покри-
тие. „Сградата и дворът бя-
ха построени през 2020 г. 
с бюджет от близо 500 хи-
ляди юана. Тазгодишните 
ни приходи достигнаха 25 
хиляди юана“, доволен е 
63-годишният Дауа от се-
гашния си живот.

През 2020 г. в квартална-
та общност Джасичюдън са 
открити 64 семейни хоте-
ла с общо 440 легла, които 
могат да приемат 20 хиля-
ди туристи годишно и носят 
545 хиляди юана доходи на 
селяните, плюс 283 хиля-
ди юана от чайните в ком-
плекса, годишните средни 
доходи на глава от населе-
нието достигнаха 28 хиля-
ди юана.

нарастващата популярност 
на зимните спортове, а Ки-
тай предсрочно е постиг-
нал целта си да привлече 

300 милиона души да ста-
нат техни активни фенове.
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Шандун успя да се пребори с грандовете на китайския футбол  
и спечели предсрочно шампионската титла

Маруан Фелайни донесе първа 
титла на Шандун от десетилетие

Фернандо Каранга с гол и автогол за Хънан

ившият халф на Манчес-
тър Юнайтед Маруан Фе-
лайни бе в центъра на съ-
битията при победата на 
Шандун Тайшан с 2:0 над 
Хъбей ФК в Гуанджоу. С 

успеха Шандун спечели първата си 
титла от китайската Супер лига от 
повече от 10 години. Белгиецът вкара 
отблизо в 21-ата минута, което даде 
увереност на тима за крайната по-
беда. Ксу Ксин отбеляза втория гол, 
след като удар на Фелайни с глава 
бе спасен, но съотборникът му бе то-
чен при добавката.

Така Шандун събра 48 точки от 
19 мача с оставащи 3 срещи до края 
на първенството и аванс от 10 точ-
ки пред втория Гуанджоу ФК. Тит-
лата на Шандун слага край на ера-
та на доминация на големите клу-
бове в Китай.

Един от тях - Гуанджоу Евъргран-
де, който спечели 8 от последните 10 
титли, бе напуснат от повечето си 
чуждестранни футболисти, както и 
от италианския треньор Фабио Ка-
наваро заради финансови трудности. 
Това даде златна възможност за от-
бора на Шандун и той не я пропусна.

Всички мачове от финалния ста-
дий на китайската Супер лига се иг-
раят в Гуанджоу без зрители, с цел 
да се избегнат пътуванията поради 
пандемията от коронавирус.

В дебютния сезон в китайската 
Супер лига през 2019 година Фелай-
ни  отбеляза 13 гола, а отборът му 
се класира на пето място. През ап-
рил 2020 година футболистът успеш-
но пребори коронавируса, след като 
прекара близо три седмици в болни-
ца в Дзинан.

Маруан Фелайни е роден е на 22 
ноември 1987 г. в Етербек, Белгия. 

юбимецът на фе-
новете на ЦСКА - 
Фернандо Каран-
га, се разписа на 
два пъти при ра-
венството 1:1 на 

неговия тим Хънан при ви-
зитата на Ухан във футбо-
лното първенство на Ки-
тай. Бразилският напада-
тел откри резултата в 86-
ата минута, когато полу-
чи асистенция от Тони Су-
нич. В третата минута от 
добавеното време на сре-
щата, бившият нападател 
на „червените“ се превър-
на от герой в антигерой за 
своя тим. Нападателят пра-
ти топката в собствената си 
мрежа, с което лиши тима 
си от три точки.

Каранга вече има чети-
ри гола в сметката си през 
този сезон. Отборът на Хъ-
нан се бори да оцелее в ки-
тайската Супер лига. 

Бразилецът вече се е 

Б

Л

Бившият халф на Манчестър 
Юнайтед бе в основата 
на успеха за своя клуб в 
китайската Супер лига

Бащата на Маруан – Абделлатиф, иг-
рае на вратарския пост за марокан-
ските футболни клубове Раджа (Ка-
забланка) и Хасания (Агадир), след 
което подписва договор с белгийския 
отбор Расинг Мехелен. Старият му 
клуб обаче не изпраща в Белгия не-
обходимите документи, и Абделла-
тиф не успява да заиграе в Европа. 
Въпреки това, той решава да не се 
завръща в родината си, а си нами-
ра работа като шофьор на автобус в 
брюкселската STIB/MIVB. Синът му 
Маруан се ражда в Белгия.

На 19-годишна възраст Маруан иг-
рае първите си мачове за национал-
ния отбор на Белгия, като първия 
си гол отбелязва на 24 март 2007 г. 
във вратата на Португалия, на брюк-
селския стадион „Бодуен“. На 2 сеп-
тември 2013 подписва договор с Ман-
честър Юнайтед, където мениджър 
е Дейвид Мойс.

Фелайни беше първият футбо-
лист, преминал при „червените дя-
воли“ след края на ерата на сър Алекс 
Фъргюсън през 2013 година. Тогава 
белгийският национал премина от 

Евертън за сумата от 27 милиона 
паунда по искане на мениджъра на 
Юнайтед Дейвид Мойс. Маруан Фе-
лайни записа 119 мача за Манчестър 
Юнайтед и отбеляза 12 гола.

След шест сезона английският 
гранд се съгласява да продаде по-
лузащитника на китайския Шандон 
Лунен в последния ден от зимния 
трансферен прозорец на 2019 година. 
Снажният белгиец бързо договори 
личните си условия с азиатския клуб.

Преди няколко години Жозе Мо-
уриньо не пропускаше да хвали Ма-
руан Фелайни за сърцата му игра. В 
много от случаите снажният белгиец 
имаше решаващ принос за успешното 
представяне на Манчестър Юнайтед.

“Смятам, че той вече получава 
нужната оценка за приноса си“, зая-
ви Жозе Моуриньо, когато бе мени-
джър на Манчестър Юнайтед. - Пре-
ди идването ми в клуба това може 
би не беше така, но сега вече хората 
осъзнават колко важен е той. Всич-
ки знаят, че Фелайни не е Марадо-
на, но пък са наясно с какво той мо-
же да ни помогне.”

възстановил напълно след 
операцията през месец ок-
томври 2018 година. Тога-
ва Каранга получи остри 
болки в корема, а прегле-
дът установил много събра-
на кръв в областта. Това на-
ложи спешната оператив-
на намеса. Благодарение 
на грижите на китайски-
те лекари футболистът се 

възстанови значително 
по-бързо от очакваното. 
Каранга и неговата съпру-
га не скриваха възхищение-
то си от грижите на всич-
ки от Хънан. „Тази опера-
ция ще остане един твърде 
неприятен спомен. Благопо-
лучният изход от ситуаци-
ята, както и хилядите ки-
тайски приятели, които ми 

помогнаха , са причината 
да изпитвам радост от то-
ва, че играя отново люби-
мата си игра“, заяви 30-го-
дишният Каранга. 

Бразилският нападател 
Фернандо Каранга полу-
чава висока за български-
те стандарти заплата в ки-
тайския Хънан. Според за-
познати месечното му въз-
награждение е близо 100 000  
долара. Подобна сума е 
напълно стандартна в ки-
тайското първенство за 
чужденци, които не са ре-
номирани в световен план. 
Отделно по контракта на 
Каранга с Хънан има и ре-
дица тлъсти бонуси при оп-
ределени постижения. 

ЦСКА получи над 6 млн. 
лева по сделката за бразиле-
ца. Според някои източни-
ци, „армейците“ са прибра-
ли 3,5 млн. евро с бонусите.

През лятото 
на 2018 
година 
Фернандо 
Каранга  
премина 
от ЦСКА в 
китайския 
Хънан, 
където  
месечната 
му заплата 
бе 100 000 
долара
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за 1 месец 2 лв.

за 3 месеца 6 лв.

за 6 месеца 12 лв.

за 12 месеца 24 лв.

Може да се абонирате  
във всички пощенски 
станции в страната и  
в редакцията на адрес:
софия, ул. позитано 20а 
тел.: 02/944 1026

Абонирайте се за 2022 г.
Каталожен № 381

Кулинарни постижения: цветя на пара
В град Дзаоджуан, провинция Шандун, изкусни кулинарки направиха кифлички на пара във 
формата на цветя, за да приветстват Пролетния фестивал и новата година

екинският от-
дел по иконо-
мика и инфор-
мационни тех-
нологии е отчел, 
че през 2021 г.  

Пекин е изградил първата в 
света демонстрационна зона 
за автономно шофиране на 
високо ниво. Резултатите со-
чат, че в действие са общо 
1000 км пътища, отговаря-
щи на съвременните изиск-
вания за първокласно дви-
жение, тестовият пробег е 
надхвърлил 3 милиона км, 
а в експлоатация са пуснати 
и 56 400 5G базови станции.

Уан Лей, заместник-ди-
ректор на пекинския отдел 
по икономика и информа-
ционни технологии, е обя-
вил, че до 2025 г. добавената 

П

Н
а 10 и 11 януа-
ри в град Йен-
чън, провинция 
Дзянсу, се про-
веде Светов-
ният форум за 

крайбрежните зони, кой-
то се фокусира върху съв-
местното изграждане на 
общност в хармония меж-
ду човека и природата. 

На откриването на фо-
рума онлайн и присъстве-
но участваха повече от 300 
представители на местни 
и чуждестранни правител-
ствени ведомства, както и 
много международни ор-
ганизации и посолства в 
Китай.

В рамките на фору-
ма ще бъдат представени 
няколко инициативи – за 

развитието на Световния 
форум за крайбрежните 
зони, за създаването на съ-
юз на градовете по край-
брежните и влажни зони, 
както и други форми на 
сътрудничеството, които 
ще насърчат изграждане-
то на мрежа за екологич-
на защита в съответните 
райони.

Форумът е междуна-
родна платформа за об-
мен по теми, свързани с 
крайбрежните и влажни 
зони, мигриращите пти-
ци, изменението на кли-
мата, биоразнообразието 
и други. 

Постепенно той ще се 
превърне в глобален ме-
ханизъм за екологичното 
управление.

Световен форум за 
крайбрежните зони

В Пекин вече са изградени  
над 1000 км пътища  
за автономно шофиране

итай е отпуснал 
повече инклузив-
ни заеми за мал-
ките и микро- 
предприятия до 
края на ноември 

миналата година, показват 
официални данни.

Неизплатените заеми на 
тези предприятия възлизат 
на 18,7 трилиона юана (око-
ло 2,94 трилиона долара) до 
края на ноември, с 24,1% 
ръст на годишна база, спо-
ред данните на Китайската 
банкова и застрахователна 
регулаторна комисия.

От януари до ноември 
новите заеми в Китай са 
достигнали 19,2 трилиона 
юана, главно обхващайки 
производствения сектор и 

К
Китай отчита ръст на 
кредитите за малкия бизнес

инфраструктурата, посоч-
ва още комисията.

Китай ще предприеме 
пазарно ориентиран подход 
за засилване на финансовата 

подкрепа за микро-, малки-
те и средните предприятия, 
беше посочено на заседание 
на Държавния съвет мина-
лия месец.

Празнична атмосфера за пътниците
Членовете на екипажа на влака-стрела в Гуян, провинция 
Гуейджоу, поздравяват пътниците с настъпването на 
фестивала Лаба, който се провежда на 8-ия ден на 12-ия 
лунарен месец и предхожда китайската Лунна нова година.

Снимка Синхуа

стойност на цифровата ико-
номика на Пекин ще зае-
ма около 50% от икономи-
ката на страната и вече е 
в световните редици. Ос-
вен това китайската столи-
ца планира да продължи да 

увеличава дела на дигитал-
ната икономика, като ръ-
ководи формулирането на 
международни правила и 
стандарти през 2030 г., как-
то и да превърне града в мо-
дел за света.

Снимка Синхуа


